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Q You have seen them before? 

	

A 	Before this incident right now, yes. I saw him 

on August 8th. 

	

i;4 	Okay, now -- 

	

A 	Or it could have been the 9th, in between the 

Bth and the 9th at night. 

Q When you saw him was he n this position or was 

he lying? 

	

A 	NO, he was not. The first time I saw him he was 

sitting on the edge of the bed. 

Q Do you know who, this is? 

A Yes, 

	

Q 	Who is it? 

	

A 	It Is :Jay Sebring. 

Q 	The head is covered, I mean you can tell -- 

	

A 	I remember the clothes. 

You remember the clothes he was\Wearing? 

	

A 	Yes, he had dark hair. He was small, 

Q 	How tall was he? 

A 	About five-eight, five-nine, five• ten. 

Q 	And approximately how much did he weigh? 

A 	Maybe 150, 160, 

I am not too good at weights and heights. 

show you People's Exhibit 87, haVe you seen 

this? 

A 	Yes, that is Sharon Tate. 
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Was that the way she was when you saw her 

last? 

A 	Yes. 

In this position? 

Yes. 

Next to the couch? 

A 	Yes. That is.where I left her. 

Q t I show you People's Exhibit 88, have you seen 

this before? 

Take it in your hand, have yam seen that 

before? 

I saw this at a distance, as I was leaving the 

house. 
Nw 

Splere was shevben you, were leaving the house? 

On the front lawn. 

Was she in that position when you last saw 

	

A 	Yes, about that position. I would imagine 

that position. 

She was laying down. She seemed to be looking 

up at the sky'. 

	

q 	I show you ?caplets Exhibit 89, have you seen 

that person before? 

Yes, I had a fight with bpi. . 

	

Q 	Who is that person in the picture? 

	

a 	I did not know who it was then. Later I 

• 
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t 	3.  

' 5 

6 

a 

learned its VOityck PrYkawski. 

Q 	Was he in that position when you saw him last? 

A 	Yes. 

Where was he located? 

A 	In front of Abigail Folger by the lawn, 

closer to the front of the house. 

Now, do Some of these. pictures refresh your 

memory now as to what actually happened in the house? 

A, 	As to what actually happened, yes, I do not 

wish to recall it, as I said it the first time at the Grand 

Jury, I' want to recall it exactly as it happened. 

And as I talk I an putting myself back in time 

td the time that, it happened, and that is something that I 

sm not used to doing. 

show you Peopleos Exhibit 15, did you ever 

z 

see that before? 

No, I did not. 

It iS a picture of a swimming pool and the house. 

A 	I have seen the picture before but I have never 

mum the pool or the house. 

I show you Peoplers Exhibit 14, have you seen 

that before? 
23 
	

A 	Yea, yes, I have seen it before. I was there. 
4 

	

	 Now, 'when you say you was there, now, what did 

this picture depict? 

A 	This picture shows a rope hanging over a beam. 
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1 
It depicts a ladder going up that I remember running into. 

It depicts things being knocked over, or 

actually fallen over. 

It depicts the couch that Voityck Frykowski was 

lying on when I first saw him. 

It depicts the fireplace. 

1  Yeah, but what I'm asking you, Susan, is whether 

or not you remember? 

Yes, I remember. 

Where was this place located in the house? 

The living room, just to the left as you would 

go into the house. 

It is like there was a hallway, a very small 

narrow hallway that went off to the left and off to the 

right. 

Nip  1 think there was a kitchen. 

Q 	How about this People's Exhibit 10, have you 

ever seen that area before? 

I. have seen the picture, I believe I was in the 

I 

3 

4 

5 

6 

7 

11 

i2 

room. 

It looks to me like the room that I first saw 

Sharon Tate in. 

All I can really.  recall is seeing Sharon Tate 

laying on the bed and Jay Sebring sitting on' the edge of 

the bed talking to her with his back to. me, and his back 

covered her face so she could not see 4 when I first saw 
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them. 

I show you People's Exhibit 11, have you ever 

seen that? 

This is the bed and the door is right to the 

front, and right here is where Sharon Tata was laying, 

and Jay was sitting on the edge of the bed. 

Are you saying that this is Sharon Tate's 

bedroom? 
I 

A 	I did not know at the time that it was Sharon 

Tatets bedroom. 

It could be Sharon Tate's bedroom, I don't 

know. I. just know she was lying on that bed. 

I remember seeing the bassinette up at the 

top of this, just flashing. 

Q, 	In other words, you saw this bedroom in the 

Tate resNence? 

Yes. 

1P. 	Did you, walk into this room? 

A 	Yes, I walked to the door and then I walked 

away from the door. 

And right before this door there was another 

door and then there was another bedroom. 

And there was a lady laying on the bed, and 

She was -- I think she was reading, and she looked at me 

and smiled, and I looked at her and smiled. 
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Q 	Now, when you first looked into Sharon's bedroom, 

did you see anybody in the bedroom? 

A 	Yes. 

Q How many people? 

A Two. 

Q 	Was it a male or female? 

A 	There was a male and female. 

Q , And was'someone in the bed? 

A 	Yes, the female was lying in thlk bed. 

Q And where was the man? 

A The man was sitting next to her close to her on 

the edge of the bed with his back to me kind of leaning. 

He had almost one arm over her, straddled over 

her waist, it looked like her waist or her thighs or some—

thing was underneath his arm. 
14* 

4; 	So did you say anything to them? 
A 	Not at first, I think I did later. 

• What did you say to them later? 

A. 	Come with me. 

:a 	And did they respond? 

A Yeah. 

Q Did they say anything? 

A 	"What are you doing here?" 

Q 	What did you say? 

A 	I said, "Be quiet and come with. me." 

Q 	And did you have your knife out? 

000008

A R C H I V E S



A 	Yeah, I had it in ray hand, and they saw it, 

And you said, "Come with me," and whore did yotx 

take them? 

A 	To the living room, 

Who was in the living room? 

A 	A man on a couch, Tex, Linda and Xatie, 

✓1 /4  • 	Alone  else? 

4 	X think before I got those two X went in and 

got Abigail Polger. 

• fa 	Q. 	est, -where was Abigail FDlger? 

A. 	That was the first bedroom that I saw, the first 

person that I ear after I saw the man on the couch. 

And she smiled at: rol and I smiled back at here  

Q. 	In other words, you. saw Miss 7olgar first, before' 

you saw Xiss Tate? 

A Yes, Z believe -- Yeah, 

ra that what you reoember seeingXiaa Falger 

first? 

A Yes., 

Tattere was. Miss 7olgar when l'ott. first saw her?' 

A. 	She was,  sitting ups in a bed with her Iessf 

crossed, a. cigarette either burning' in the ash, tray or* 

in .her hand, 

I remember  seeing, the cigarette- smoke.. 

And. I looked. at :her and she smiled as if she 

knew me and X waviled baotc,.. 

000009

A R C H I V E S



16 

17 

18 

23,108 

4 

F 
5 

6 

1 

9 

And I.  waved to her or gave her a peace sign --

I motioned to her with my hand and I moved on, and that is 

when I saw the man and the woman on the bed, 

• Now, let's go back to Miss Folger. 

Did you say anything to Miss Folger when you saw 

her? 

A 	No. 

Q 	No words were exchanged between you and Miss 

Folger? 

A 	I think I just smiled, because as I remember 

I think I just smiled. 

Q Did you take her some place? 

A 	Not at first. Can I go backto the living room/ 

Q Ape, please do. 

A 	The man on the couch stretched like he was 

waking up, and I was behind the couch and Katie was next 

to the couch behind the couch next to me. 

And,Linda was at the man's head, and Tex was in 

21 

front. 

Tex did have a gun, Tex did have a ENI. I 

saw the gun, yeah, he had a gun. 

And be said something to the man, because the 

man looked at him. 

Q 	When you say "man," what man are you 

talking about? 

A 	The man on the couch, this big man, very big. 
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1 
He almost fit the whole couch, the length of the couch. It 

was a long couch. 

And the man said something to Tex like, "What 

are you doing here? What do you want?" or something to 

that effect -- 

I could feel his fear building up.. 

And Tex pointed a gun at him and said something 

what did he say? What did he say? "Shut up." 

To shut up, 

Tex was crazy. It was like -- I never seen 

Tex like that before, 

And everything seemed to be moving like an 

electric current was moving me, 

And the words came to me, whether they came to 

me from my head, Texis head, Linda's head, the words just 

came to me, "Go see if there is anyone else," and that is 

when I walked back through the hall and I walked back and 

I saw the woman lying on the bed with her legs crossed 

sitting -- 

She was not lying, she was kind of propped up 

on pillows reading a book. 

I stopped and I looked at her. She looked up 

at me and she smiled, and that is when I said back. 

I did something with my left hand. 	either 

laved or I said something with my hands to her, and I moved. 

on, and that is when I saw the won lying on the bed. 
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I remember seeing blond hair and a man's back, 

and the man had dark hair. 

I could not see the woman's face at first, and I 

looked at them and I kind of moved -- I think I moved back 

so that they-  would not see me. 

I remember seeing a basinette. 

I‘turned around and I went back and I just walked 

in and I looked at Tex and then I looked at Katie and the 

man on the couch and I said, "There's three more." 

And then I think Tex said, "Bring them here." 

a 	So did you? 

A 	Yes, I went back to the first bedroom and I 

just walked into the bedroom, looked at her and said, 

"Get up." 4, 

Q 	You say, "I looked at her," you mean Miss Folger? 

A 	Yes, the woman with the dark hair, 

I said, "Get up, come with me." 

And I brought my knife out and I pointed my 

knife at her. 

I said, "Come with me," and I made\sure that 

she walked in front of me. 

I think I grabbed her arm and walked her into 

the living room. 

- And then I went back to the other two, and I 

looked at them and I said, "Come with me," and they looked 

at me and said something about, "What do you want?" 

2 

3 

4 

S 
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I said, "Shut up, just come with me." 

And like my voice came out of me was strange to 

It was like I was angry. I didn't even know the people, 

And I stepped backwards, I walked backwards, 

5 and I stepped back into the doorway on the left-hand side, 

6 and I let them walk in front of me, and then I walked behind 

7 I then. and walked them out in the living room, and they just 

went into tilt living room. They didn't put up any fight. 
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I could feel their fear. 

By that time the man on the couch wan tied up. 

I don't remember whether I tied him up or Katie tied him 

Up. 

I know his hands were tied with a towel. 

Okay, what was Linda Xasabian -- 

A 	Linda was standing there, and then she 

disappeared for a minute. Time 	I donft know how long 

she was gone. I think I saw her walk out the front door. 

Q. 	Well,.. did you see her do anything before she 

waked out the front door? 

A 	No, but, she came back in. 

ct 	Then she came back in? 

A 	Yeah, she came back in, later because she had 

to, because I had exchanged knives with her. 

New, did you see what Linda Ksaabiaa wan 

doing in. the house? 

A 	In. the: house? 

ci 	Yes. 

A 	I warn' t. payfi'g too much attentilm to what 

Linda was doing in the house, I don't think. 

Zell,,, did she have a knife out? 

A 	I remember seeing a. knife in her hand. 

Was she near anyone? 

A 	She was standing at the head the man on 

the comch. 
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Did she say anything to him? 

No, not at first. She may have said "Be 

quiet." 

And then the people -- the three people were 

standing at the hallway entrance to the bedroom and I 

had moved. back behind the couch, and Tex had moved, to 

the end of the couch, to the head of the couch with the 
41,  

gun, and the small man, the small man came and started 

walking to Tex, and approaching Tex. 

I beard a shot. 

It was a chair -- the man seemed to be 

approaching the chair, but at the same time he had to keep 

moving to Textb approach the chair. 

And that is when the shot happened, and the 

blon46 woman screamed and then -- this all happened so 

fast. 

The blonde woman screamed and then there was 

the rope -- I don't think the rope was there -- I think 

someone carried it, I havenft got together jubo carried 

that rope. 

The two women screamed, the man on the couch 

said something and I told him to shut up, rind he shut up. 

And the rope went around, I think Tex tied 

the rope around the peoples necks. 

The man on the floor was shot and the two 

women's necks -- then he threw the rope over the beam. 
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Do you recall what happened after that? 

A 	I'm trying to remember so hard. 

The man on the couch started to get up, and I 

tried to stop him and he kept pulling ray hair and I was 

kicking at him and I was fighting him, it was like I was 

fighting for my life, it was like I never fought before, 

something I never experienced. 

I just kept swinging, I kept swinging the knife, 

I would swing the knife backwards, it was like - 

I could feel the knife going into something, 

but I didn't know what it was going into, because he had 

ahold of my hair and he was pulling on my hair and I was 

kicking and I kept saying, "Tex, help me, help me, TeX." 

And the man let go of me and he started to 

run, and I went to run after him, and then / looked over 

ani Katie was calling "Help." 

She was fighting with the two women. And the 

darkhaired woman. had ahold of Katie's hair and was pulling 

on it and Katie was fighting and she called for.  Linda, 

and Linda came in, and I ran to the pregnant woman because 

she was starting to take the rope off her of neck. 

And I put my arm around her neck and I had 

her head in my arms, and then I saw Tex come back to the 

man on the floor with the rope around his neck and he 

was stabbing the man. 

I was still holding onto the woman. 

ii0;04164Z:40444114 
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And Linda came to help Katie. I dropped the 

knife. 

So I asked Linda for her knife, and she handed 

me her knife. 

Katie 'wasn't there any more. The woman with 

the dark hair 'wasn't there any more. I was alone. 

Tex was gone and Linda. was gone. I was alone 

with that woman. She was pregnant. 

She kept pleading "Please don't kill me, 

please don't kill me, I'm not going to say anything." 

I just looked at her like "Shut up." 

I told her to shut up, I don't want to hear 

it. 

She said "Please, let me sit down." 

I said, "I'm not going to let you del anything, 

just be quiet." 

Q. 	They what happened? 

A 	I laid her down on the couch. 

I threw her dawn, and held my 14(ife at her, 

and I. said, "Don't move, don't move." 

She said "Please, all I want to do is have my 

baby." 

I said "Don't move, don't talk to me, don't ' 

say anything to me. I don't want to hear ie.! 

Tex came back in and he stood over and he look 

at her and he said, "Kill her." And I killed her. 

zahmation444A,44J44441 
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And I just stabbed her, and she fell, and 

I stabbed her again. 

She put her arms up, and then her arms fell. 

I dontt know how many times I stabbed her. 

I &Dust know why I stabbed her. 

There was nobody in the house. I remember 

seeing Tex hitting that. big man on the top of the head 

in 	doorway. 

Then he came back in and he told me to kill 

her, and I killed ber. 

Then I ran outside and Katie was just getting 

up from in front of the woman on the grass. 
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Tex was crazy, he was just running and he was 

leaping. 

Linda wasn't anywhere to be seen. 

And I called for her and I called for her. 

There was so much noise, so much noise. 

And I ran back into the house. That is when I 

picked up the towel. Then I walked over to Sharon Tate. 

looked at her stomach, and then I touched her stomach with 

the towel.. 

I walked to the door and. I wrote "pig" on the 

door, 

And then I threw the towel back into the house. 

I ran outside and Tex and Katie were standing 
.12 

13 

410 there, 
15 	 Then we walked away from the house, so much fear, 

16  I was feeling so much tear. 

17 I walked out of the gate, I walked past the 

car, and the man. was in the ear and he wasn't moving. 18 

I. walked down' the hill and Linda was in the car, 

in the driver's seat. 

a 

	

	 Tex told her to move over. I got in the back 

4  seat and I closed my eyes and I remembered I did not have 

ty knife. 

And I told Tex, "I don't have my knife," and 

he said, "Where is it?" 

And I said, "I don't know." 

24 

25 

26 
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He said, "Oh, well, --" 

Then we drove off, I Changed my clothes. We 

went up in the mountains. 

Q You said that already, Susan. I want to get you 

back in the house now. 

You said you stabbed Sharon Tate? 

A 	Yes. 

Q Okay, now, Just before you stabbed Sharon Tate 

who was holding Sharon Tate? 

if / was, 

Q You was holding Sharon Tate? 

A 	In the beginning when I saw her getting loose 

from the ropes 

Q Were her hands tied? 

A No. 

• How did you hold Sharon Tate? 

	

P4 A 	I had her head in my headlock, like a headlock, 

Q Her hands were free? 

	

A 	Behind her, 

	

„), 	Tied behind her? 

A Ho. 

Q Free? 

A Yes, 

Q Was she punching with her hands? 

A No. 

• What was she doing with her hands? 

	

A 	I wasn't paying any attention to what she was 
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doing. I had her so she couldn't move, and if I were 

• Well, you had her in a headlock, correct? 

A 	Yeah, 

Q Right side or left side? 

A 	I had her on my right side. 

Q 	Were you holding her pretty tight? 

A Yes. 

CI 	She wasn't scratching you or kicking you with 

her feet or hands? 

0 "No, she was scared, scared as I was. 

Q Okay, ydu got her in a headlock, correct? 

A Yes. 

And where was Charles Watson at that time? 

A 	Outside, I guess, I did not see him. 

Q Okay, now, did you stab Sharon Tate when no one 

else vas in the house? 

A 	I don't remember if Tex was there or not. 

Q Was anyone else in the house whet you stabbed 

Sharon Tate? 

A 	I don't remember. 

Oh, somebody could have been there. I know-

Katie was not there. 

Q 	Where vas Linda? 

A 	She could have been there, but I am not sure, 

1111 
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Q 	Now, how long were you holding Sharon Tate 

In a headlock before you stabbed her? 

A 	Not for very long. Long enough to restrain her, 

to tell her to shut up. 

Okay, 

Now, where was your knife when you had her in a 

headlook? 

A 	My left hand, 

I believe it was before that that I exchanged 

knivervith Linda, 

Q Okay. 

My question is: Where was this knife when you 

had the headlock on Sharon Tate? 

A 	Did I have a, knife? (Pause.) 

I could have had one in my left hand and holding 

it away from her, and then I could not have had one in my 

hand.1110 

All I know is that I ended up with a knife in 

my hand. 

I remember exchanging knives or getting a knife 

from Linda Kasabian, because I looked at her and said, 

"Help me. Give me your knife," 

Q 	WIll you demonstrate for us what kind of a head— 

lock:you had on'Sharon Tate with your hands? 

A 	Her head was right here, and I had my arm, 

this part of my arm, and this part of my arm, around her 

go  
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time I had her-  in a headlock, after I had put her down on 

21- I the, couch,. exactly when I got the knif.e, It is verzt-  foggy. 

Okay. 

o, MOW, then, after you had her in a headlock, 

then yo f3. abh d her; correct? 
z 

	

	
A 	She- asked me; mr.et me sit to Nn. AII I want to 

do is :im..ve my' baby..tt  

23,3.22 

kind of in a V. 

Were your hands together at that time? 

A Bere, Yes 

Just with your hands like that? 

A 	It could have been like this, but I think it was 

6 
	 And. Iwas pushing c with this hand. 

And what. hand was your knife in, the left or the 

right hard? 

i think. it was my left hand. 

Qrs 

correct? 

A Yes, 

And. you had your 7.41:11‘6' in your left hand; 

correct?, 

A 	I belie-re s,o. 

16, 
	 How I got the knife 

, ladle * NE knew I. got another knife, and I !mow I got that 

knife: from Linda. 

Whether I got the...t 	from Li zyla 4  Ur 1 ?1,5,  the 

So, you had her'  on your right in a. headlock; 

\Mr 011.1.1•IMP I know I dropped the 
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And I more or less threw her on the couch in a 

sitting position where I was facing her, and I told hort 

"Shut up. I don't want to hoar it." 

• So, now you are standing over her; oorredt7 

A 	Yes. 

Q And did you still have your knife in yoar hand 

at that time/ 

A Yes. 

4 You did? 

• Yes. 

Q Now, was anyone else in the room at that time 

now after you put her on the couch? 

A 	I remember Tex aaming in. 

. I don't remember seeing Katie, Katie had 
/ 

run out of the' house. 

Linda had. come in to give me a knife, and just 

exactlitithenshe gave it to me, X don't rezemberd 

I just know that she gate 	a knife during my 

battle with this blond--headed ;roman.. 

Okay-.. Now, she is on the couch and area art 

standing, over here, and. Linda came in and gave icu a knife 

at that point? 

Ehe came In. ;Jib= Katie was battlinq with the,  

darlo.,haired =mart. 

4L Them umlebod7' else was in the room at that poin 
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correct? 

A 	Yes. 

And that is when I went over to grab the woman 

who was taking the rope off her neck with the blond hair. 

Aho was that? 

A 	That was the pregnant woman, Sharon Tate. 

IL 
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Q Was Sharon Tate on the couch at this point? 

You have got a headlock on her now and you put 

her on the couch. 

A 	yes.  

Q Right? 

A 	Yes. 

Katie had run out, and Tex had run out, and 

Linda had run out after Katie had run out. 

I think that is when she gave me the knife. 

Q Linda gave you the knife at that point? 

A 	Yes. I think that is when she gave me the 

knife. 

' And everybody ran out, and I was alone with a 

man on the floor and with the blond-headed woman. And 

just grabbed her and held her. 

Q 	And you put her on the couch? 

A 	I threw her on the couch after I held her for 

a While, 

	

- A 	Then after Linda gave you the knife, did she 

stay in the room or did she leave? 

A 	I don't remember seeing her because I was 

putting too much attention on to the blond-headed woman, 

and I was paying attention to her. 

I don't know if Linda was in there. She 

could have been, 

	

Q 	So, now you put this blond-headed woman on the 

i4;4,106tatii 
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couch. 

What did she do when you, put her on the couch? 

A 	She just looked at me and said: nPlease let me 

have my baby. n  

I said: "Shut up. I don't want to hear it." 

Q 	Then you stabbed her; correct? 

DEFENDANT MANSON: She said it four times. 

THE WITNESS: I killed her. 

DEFENDANT MANSCN: She is your client. Lighten up. 

MR, BUOLIOSI: Motion to strike the gratuitous 

comment 'by mr. Manson. 

THE COURT: Mr. Mansan's comment will be stricken and 

the ,,,,fury is admonished to disregard it. 

DEFENDANT MANS ON: Excuse me. r meant that to be 

under my breath. I didn't mean it to be out loud. 

THE WITNESS: What more eau I say*  Mr. Shinn/ 

I ag remembering it as I say it. Not the way 

I said it before but as I saw it. 

/C1. SHINN: Okay. 

Q Now, you are back at the ranch; correct? 

ti 
The next night you went out again; correct? 

A Us. 

Details in between going from the time I got 

back to the ranch to the time I got back in the car. 

remember going to sleep in the bimk house. 

1- resember wiping off .the car before I went to' 

i uiki- 	' 3 	-tiv-gusvaagAI-J.iws.wilEmia.miorwilleitiviaLaiiitarireviregat. 
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16 

17 

sleep. 

It is not even like it was asleep, it was like I 

passed out. 

My head was blank. There was nothing in me. 

It was like I had given it all. 

And I remember getting up in the morning, 

walking around and wondering it it was real, if it really 

happened. 

And I didn't want to look at it. 

I went into the trailer, and Barbara Hoyt Was 

sitting on the couch straining to see the television 

because she didn't have her glasses on. 

And I asked her to turn the channel. 

She said: "What foil" 

And I said: "Just turn the channel. I don't 

want to watch that." 

And she got up and she went over and she turned 

the channel three or tour times. 

And it was there, and it was real, and I did 

do it. 

• • 
3 

4 

' 	6 

7 

13 

Ia 

14 

20 

21 

000028

A R C H I V E S



23,128 
Then you went out that next night with Clem, 

Tex, Linda, Katie and Leslie; is that correct? 

A 	And myself. 

And who was driving the car this time? 

A 	Linda. 

She took you someplace? 

A 	She drove all around. 

She went on freeways and came off freeways, 

went through rural areas, then went back on freeways. 

I remember seeing the sign saying Pasadena. 

We went around a whole bunch of houses. Stopped 

one time and started the car again, and went off. 

And in between all of this travel I would fall 

asleep. I was tired. I was exhausted. 

I didn't want to be where I was. 

Did you finally stop at a house or some place? 

A 	Yes. In front of Harold Truels house. 

I remember the driveway. I had been there 

before. 

0' 1  

4 

5 

6

9  

9 

10 

11 

12" 

'13 

14 

I had had an acid trip at Harold True's house, 

a big party. 

And Linda got out of the car. 

Was anything said before Linda got out of the 

car? 

A 	"I an going to go talk to Harold True." 

Did she, in fact, leave the automobile? 
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+ I saw her walk away with Tex. 

Tex got out of the car. 

Now, did they finally come back? 

A 	Yes. 

Were they gone for a long time? 

Long enough for me to smoke part of a 

cigarette. 

And it was like I fell asleep with the cigarette 

in my hand, but it. was like I didn't fall asleep, but I 

know I fell asleep, and I woke back up when I heard voices. 

I'd fall asleep, I'd wake up, I'd fall asleep. 

It was like I wasn't. I was not thinking. 

When they came back, what happened after they 

came back? 

A 	Linda got back in the car, and Tex told Katie 

and Leslie to get out of the car. 

la 	Then what happened? 

A 	Katie and Leslie and Tex walked off., 

Tex,' Katie, Leslie. 

Then after I was in the back seat alone and 

Linda was-in the passenger's seat, in the front seat. 

Clem was in the driver's seat. 

And Clem. told Linda, You drive." 

. And Linda said, "I don't want to drive.°  

Clem told her, "You drive." 

So she drove. 

m4R. 
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They stopped at a gas station. 

Now, when Tex and Linda came back to the 

automobile, did they have any things in their hands? 

A 	Not that I saw. 

Did they say anything when they got into the 

automobile? 

A 	Tex just told Katie and Leslie to get out of 

the car•. 

I really wasn't paying too much attention. 
10 
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Q 	So, now you drove away. And then you stopped at 

a gas station? 

A 	Right. 

Q 'What happened at the gas station? 

A 	Linda got out of the oar, 

Q 	Was anything said before she got out of the oar? 

A 	She said, "I will leave it here," 

Q 	And did you see something in her hand at that 

time? 

A 	Yes. But I didn't know what it was. 

Q 	Did you see something in her hand? 

A Yes. 

What did it look like to you? 

A 	It looked like a small square of something. 

She was in the front seat and I was very low 

In the back- seat, and I didn't see it until she got out of 

the oar, and I saw something in her hand as she walked into 

the restroom. 

Q. 	When she left the car, did she say anything -- 

Linda? 

A 	I think she said, "I will leave it here. This 

is a good place." 

Q 	That is all that was said? 

A 	That is all that was said. That is all I can 

remember her saying, 

Did anyone in the car say anything? 

3 

4 

5 

6 

7 
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A 	No. 

I know I didn't say anything. I just sat back 

in the back seat. 

Clem got out. I think he bought some gas or 

something, or got a pack of cigarettes or something. 

Q Then you all drove off? 

A Yes. 

They got back in the car and drove off. 

Q Who was driving this time? 

A Clem. 

Q Did you go ,some place else? 

A 	Yes.  "-- 

Q 	Where did you, go? 

A 	To the beach. 

4 	What beach was this? 

A 	Oh, don't know what beach it was, It was 

like we drove a long, long, long time. 

It was like I was going in circled. 

I'd look and try to figure where we were going, 

and it was just like I was moving in and out of traffic, 

and I didn't know where I was going. 

And we ended up parked on.a hill at the beach, 

and me got out. 

Hermosa Beach? No. 

What beach was it? 

I don't remember the name. of the beach. 

• 
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I just know we gOt off at a beach and we all 

walked around. 

when you say we all walked around, who is we? 

A 	Clem, Linda and gself. 

We walked around, and Clem and Linda were holding 

hands, and I was kind of walking behind them. Then I would 

walk with them. Then we would split up. 

And then we walked back to the car. 

(I 	was anything said between you and the other 

persons? 

Ak No. 

Q 	While walking at the beach? 

A 	No, uh-uh. 

I remember seeing a police car, and I got 

Where was_ this police car? 

It was just driving around. 

At the beach there was like a recreation area,)  

and then there were houses on one side, and there was part 

of a recreation area. Then the ocean on the other side, 

and a big long wall, and a walkway between the houses and 

the beach. 

Q 	And did you talk to these police officers? 

A 	I didnit. 

afraid. 

Q A 
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Did anyone in your group talk to these police 

officers? 

A' 	I remember I kind of hid behind, a tennis court. 

Linda and Clem may have spoken to them. 

I remember seeing them walk by. And then I walked up 

to them after the police were gone. 

And what did you do after the police left? 

A 	Walked back to the car and got in the car, 

and Linda drove. 

Q 	Did you go some place then at that time? 

Venice. 

.Q 	What did you do in Venice? 

Linda pulled up in front of a house, and she 

says, "I know the man that lives up on the fourth floor," 

or "The fifth floor," "and he is a pig and he has some 

money, and letss walk on. up." 

So, did Linda go up? 

A 	Linda led the way up the stairs. 

Q 	And. did you all go up, you and Clem? 

A 	Yes. 

Linda told me and Clem to stay behind the wall. 

Like as you walk down a corridor, you turn, 

end &tilt remember whether'it was right or left, but 

remember walking up a lot of stairs. 

And I heard Linda knock on a door, and somebody 

said, 'Who is it?" 

‘1 .44 
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And she said, "Linda." 

And he says, "Well, / don't know a Linda." 

And she said, "Excuse me." 

And she went to another door and knocked on 

another door. 

Was she looking for somebody? 

A 	Evidently this person she knew that had some 

money. 

Did she say what htS name was? 
A 

'10 	 No. She just said he was a pig. 

4). 	So, what happened after she knocked at the 

12 	second door? 

I don't know. 

There was a hesitation. 

I didn't see what went on, because I was .behind 

'4 the hall and I was waiting for her, because she told me 

17 	to wait there. 

n 	
She told me and Clem: 

"Wait there and I will let you know if it is 

okay.' 

a. 	 „And she just came back and she said, "Came on, 

let's goo" 

So I walked back down the stairs with her, 

,and we walked along the beach for a while. 

And Linda or Clem -- between Linda, Clem and, 

rf.-.'elf,-* re decided that we. didn't-tlant to carry to 
14.'t 	 ' 	

.. • . 
4 

440$10404i  
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Clem had a gun. 

So I took the gun and I put the gun-in.  my  

pants, put my sweater or my shirt over it so that you 

couldn't see it, and I walked out, across the bea.::h to 

the pier. 

I was going to hide it under the pier and 

come back myself later and get it. 

I walked up underneath the pier and I looked 

underneath the pier, and it was very dark and very cold. 

And I remember seeing shadows of people moving 

back in there. 

I remember seeing a man changing his clothes 

back under there, and I was aware of people underneath the 

pier,. and I didn't want to be seen putting anything anywhere 

So, I walked back to Clem and Linda who were 

waiting kind of like of in a circle of cement with, I 

think, like an umbrella over it, and I said, "Well, we 

can't put it there." 

So we walked across the street over ipto the 

rural district of Venice. 

I don't know Venice very well. All I remember 

is that I put the gun underneath some boards behind a house 

and I buried it there. 

And then I went and got Clem and I showed Clem 

tom the gun was. 
- We walked back to we got in 
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and we drove back to Topanga Canyon. 

And I said, "Let's get high." 
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wa 	Did you stop some place else before you got 

back to the ranch? 

A 	Yes. 

4 	 I knew some people, and I really wanted to get 

high. I wanted to smoke some grass. 

6 

	

	 And I stopped at a house right next to the 

Malibu Feed Store. I don't even remember the people's 

names. They were just people that I had met in Topanga 

Canyon. 

io 	 And Clem and Linda and I sat down with an older 

ii 	van and a young girl and we smoked some grass. 

12 	 And then we left, and we drove through the 

13 canyon. 

	

.14 	 And Clem and Linda let me off. 

.And I went to Devil's Canyon. I went the 

i6 
• 

back way to Devil's Canyon. 

N waterfall, 

is 

 

	

a 	 Stephanie was there 

It took me about an hour and a half to walk to 

the waterfall; an hour, an hour and a half to walk to the 

And let's see. Who was there? 

Who else was there? 

A 	There were like two areas. There were like 

two campsites. There was one at the waterfall and one 

AtImnd the corner. 

1 

I 

rf.4 

i3  
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I remember seeing Tanya. I think Tanya was 

  

Snake. 

• 
there. 

a 

 

4 
Zeezo was there. 

.4 	Who is Zeezo? 

A 	And I think Charlie was there sleeping. 

It is very foggy who exactly was there because 

I just went there and fell. asleep, 

Q 	This place was about what, a mile away from the 

ranch? 

6 

7  

k a 

9 

10 

A 	A mile and a half, two miles, maybe three miles 

back into the woods. 

I don't know distances. I just know it was a 

long walk to me. 

And you went to sleep that night? 

A 	I went to sleep in Devil's Canyon, and I think 

I stayed in Devil's Canyon for two days. A day and a half, 

two days. 

Or 	 I don't know how long I stayed there. 

I didn't ever want to leave. 

Q 	You stayed at the Spahn Ranch until a later 

date, did you? 

A Yes. 

Q 	And you went to a place in Death. Valley? 

yes. 

.4%„,  Approximatelyy 	 pg. 

• : •;- 
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A 	Oh, about three or four days after the raid 

at the ranch. Maybe five days. 

I just jammed. I got wind. I went to the 

desert to run away, 

Q 	Who else went to the desert with you? 

A 	There were a lot of people that had left before 

I left. I kind of stayed at the ranch,for a little bit 

and got things together at the ranch. 

And then I. left. And I know I traveled with 

Leslie and, oh, there was another girl. 

Which one was it that I went to the desert with? 

(Pause.) 

I remember Katie was at the desert when I got 

there. Stephanie was at the desert when I got there. 

Charlie was at the desert when I got there. Bruce was in 

the desert. Ruth was in the desert, Oulah. Snake was in 

the desert. Sherry was in the desert. 

I remember when I got to the desert, I think I 

went with Juan and Leslie. I am not sure. 

There are so many times that I left for the 

desert, I want to get it right, who was with me at this 

particular time. 

Everybody went out to the desert. It was like 

h ranch was kind of vacated. Maybe one or two people 

,donit recall exac. 

10 

11 
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Why did you leave the Spahn Ranch'? 

A 	Oh, after that raid, after spending thrs. 

in jail, knowing what I had done, knowing Bobby was arrestedl 

I had to get away. I had to get myself together. 

The more I tried to get myself together, the 

more untogether I got. 

And then we were arrested in the desert, and 

a bullet came about two inches away from my head when I 

was arrested in the desert. 

The man who shot the gun didn't know he was 

shooting at people inside of a hole inside of a hill. 

Be just shot into it. 

And I came out of the hole and I was arrested 

and taken to Inyo County. 

And when I was in Inyo County, I was there for 

two or three days and didn't even know why I was arrested. 

And then Mr. Gunther and Mr. Whitley came and 

took me out of Inyo County jail, handcuffed me, didn't 

. 19 	say anything to me or where they were taking me. They 

to were in plain clothes. 

-z 

	

	 They put me in a car with another man who was 

a sheriff or a highway patrolman, and we drove out across 

the desert. 

And I knew one of them a gun, and :Udidn't know 

going to do with it. , 
^ 
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contact with society's reality. 

And they took you what, approximately 14 or 15 

miles away? 

A 	It took ten or fifteen minutes to get there. 

Did these two persons identify themselves? 
' 

A 	A 	they took me out of the car, I looked at 

them, and I as too afraid to say anything to them at first. 

I felt they were police officers but I wasn't 

sure, an• 	didn't want to say anything. 

my head, my state of mind at that time was t st 

I 'didn't know whether they were going to take me out and 

me, or what they were going to do with me. 

So. I just kind of was quiet. 

And one of them offere d me a cigarette, 

and I'said, "Thank you." 

THE COURT: Mr. Shinn, we will adjourn at this time. 

Ladies and gentlemen, do not converse with 

anyone or form or exprebs any opinion regarding penalty 

u til that issue is finally submitted to you. 

The court will adjourn until 9:00 o'clock 

tomorrow morning. 

MR. KANAREK: Your Honor, may we approach the 

bench a. moment? 
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the bench.) 

ER. FITZGERALD: We would like to confer among 

3 
 4 

ourselves for five minutes, if we might. 

THE COURT: Very well, you may. 

Anything else? 

ER. KANAREK: Yes. 

Et. Crowhere. I wonder if you would now 
40001b  

order him back for omorrow morning. 

THE COURT: The court is adjourned. 

(Whereupon at"4:25 olclock p.m. the court was 

in adjournment.) 
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LOS ANGELES, CALIFORNIA, WEDNESDAY, FEBRUARY 10, 1970 

9:45 A.M. 

3 

 

THE COURT: People versus Manson. 

In the matter of motion to quash subpoena. 

Mr. Kanarek, have you been served with a copy of 

the motion to quash the subpoena? 

MR, KANAREK: Yes, your Honor-, I nave. 

THE COURT: Are you ready to proceed? 

MR. KANAREK.: Yes, your Honor. 

Mr. Pete Miller, is Mr. Pete Miller here? 

THE COURT: This apparently waa filed late yesterday 

afternoon. 	did not receive it rail this morning, 

Mr. Warren, and it is obviously too big to digest in a. 

fewminutes. 

I was only able to glance at it, not even able 

to read it thoroughly, let alone checic the citation. 

ME.4. WARREN: I anticipated that would be the case. 

Obviously it took us approximately a. day to get it otr.7. 

I did not anticipate the .Sourt woald nave tie 

to analyze it thoroughly, even if it hs4 been received 
by 

yesterday/the Court. 

-2 	 I will say that one reason for its length is 

that the constit,Itional aspects of the pror.lem were BC 

5 rUledi  ttat tte 3th 	decision was cleemet most 

important. Soze 	otter dg-cisiona simply ars not In 
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published Reporters, so we had to detach them as they were 

turned out by the Court, in other words, copies of the type-

written opinion. 

For example, one of our exhibits is the Caldwell 

vs. United States case involving the New York Times reporter 

that was called in connection with the Federal Grand Jury 

that was seated up in San Francisco. 

That decision was rendered by the Ninth Circuit 

Court in November- of 1970, and the lag in the Federal 

Reporter System is such that it has not as yet found its 

way into the public volumes. So that in some respect 

accounts for the length. 

Our actual written material or brief is more 

like on the order of 10 or 11 pages. 

We are either prepared to go ahead or, if the 

Court would prefer to have the matter argued on another date, 

if there is enough remaining evidence on the penalty phase, 

why, that would be fine with us. 
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THE COURT: Well, we are obviously going to be going 

over into next week, and I would prefer to have read the 

cases before I hear the argument. 

MR. WARREN: That will be perfectly satisfactory to 

ug, your Honor. 

MR. KANAREK: I have no objection, your Honor. 

THE COURT: All right. 

Monday is a legal holiday. 

What about next Wednesday, a week from today? 

to 	 MR, WARREN: Wednesday will be fine. 

11 	 THE COURT: 9:00 o'clock. 

12 	 MR. WARREN: Fine. 

THE COURT: February 17th. 

MR. KANAREK: May T check that just a moment, your 
II) 
u Honor? 

(Pause.) 

That is agreeable, your Honor. 

MR. WARREN: It is agreeable to the moving party. 

THE COURT: All right. 

Then the motion will be continued for nearing 

until Wednesday, February 17th, at 9:00 a.m. 

MR. KANAREK: Thank you, your Honor. 

M.R. WARREN: Thank you. 
24 

	

	
THE COURT: The Court will recess at this time. 

MR. KANAREK: Would your Honor order Mr. Rinstoas 

A back on that date? 
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THE COURT: I don't think that is necessary. 

MR. ANDERSON: David H. Anderson, assistant United 

States Attorney, representing Samuel Barrett, representing 

Samuel Barrett, Federal Probation Officer. 

MR. KANAREK: Is he here? 

MR. ANDERSON: Yes, but in view of the prohibition 

against witnesses, I didn't have him come into the courtroom. 

MR. KANAREK: May we have him back? 

THE COURT: All right. Have him come in and I will 

order him back for next Tuesday. 

(Mr. Samuel Barrett enters the courtroom.) 

THE COURT: Is Tuesday realistic, Mr. Kanarek? 

MR.. KANARFK: I don't think so, because Linda 

Kasabian is coming back. 

Mr. Barrett has a calendar. -I don't want to 

interfere with it any more than necessary. 

THE COURT: What is a convenient date for you, 

Mr. Barrett? 

MR. BARRETT: Your Honor, any day during the first 

part of the week would be convenient, like a Monday or a 

Tuesday, or even a Wednesday. 

THE COURT: Wednesday? 

MR. KANAREK: Yes, certainly, your Honor. 

THE COURT: All right. 

Then you are ordered to return to this court, 

Mr. Brett on Wednesday, February 17, at 9:00 a.m. 
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MR. BARRETT: Very well, your Honor. 

MR. KANAREK: Thank you. 

MR. ANDERSON: Thank you. 

THE COURT: The Court will recess until we are ready 

to resume with the Manson case. 
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THE COURT: All defendants, counsel and jurors are 

present. 

You may continue your examination, Mr. Shinn. 

MR. SHINN: Thank you. 

SUSAN DENICE ATKINS, 

the witness on the stand at the time of the adjournment, 

resumed the stand and testified further as follows: 

THE CLERK: Would you state your name, please. 

THE WITNESS: Susan Atkins. 

THE CTFRK: You are still under oath. 

DIRECT EXAMINATION (CONTINUED) 

BY MR. SHINN: 

Sadie, yesterday I believe we were talking about 

when you were arrested in Ingo County. 

A 	Yeah. 

And then I believe you stated that too officers 

in plain clothes took you to a spot about 14 or 15 miies 

away from Inyo County Jail? 

Yes. 

Now, they picked you up in Inyo County Jail? 

A 
	yes. 

afore they tosx you out of yo,.Ir ;ail cell -- 

Yean, 

two o'fl^p-ns say ac:ytning, to 
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A 	Before they came to me I was taken 'Jut an nad my 

handprints taken, 

I was taken away from the other 0.ris and 

put in a room all by myself, I imagine it was a receiving 

tank because there was a little room; I could look right into 

the police station's office, where policemen were walking 

around. 

I saw a whole bunch of men running around, and 

saw the two men that came and took me away, but before they 

came and took me they left me sittln there for about two 

hours. 

Then they came and they just called me out and 

handcuffed me. 

Well, did they -- did they identify themselves? 

A 	No. 

Did they have any guns 	them? 

A 	No, but I saw a bulge on the taller one, the 

dark-haired one, Mr. Whiteley. 

Do you know the name of the other officer? 

A 	Mr. Guenther. 

Q 	Did they say anything to you when they took you 

out of this jail? 

A 	"Put your hands out in front of you. 

They handcuffed yzpu? 

A 	Yes. 

Q 	Now, did they take you some place at that point? 
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A 	One took me by my arm and took me outside and I 

asked him where I was going. 

They didn't say anything. 

He said, "You're going for a ride." 

And then they took me and they said, "Walk over 

to that car," and they walked me over to a marked car and 

I got in the back seat with Mr. Whiteley and Mr. Guenther 

was in the front seat on the passenger side, and the Highway 

Patrolman was on the driver's side and he drove. 
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Q 	Okay. 

Now, before you left the Inyo County Jail, 

did they ask you whether or not you had an attorney? 

A 	No. 

Did they ask you whether or not you wanted to 

talk to an attorney? 

Did they ask you if you wanted to talk to an 

attorney? 

A 	No, they didn't ask me anything. They just 

told me what to do. 

Q 	Did they give you any type of constitutional 

i rights? 

A 	No. 

4 	 Q 	They didn't tell you that you had a right to 

remain silent? 

A 	Not then. 

So they put you in this automobile and they 

drove you some place? 

A 	Yes. 

And approximately how far was this other 

place that they drove you to? 

A 	You know, like I just come out of the desert, 

and I don't know how far. 

It was far. We just drove, and we were 

driving fast. 

I looked at the speedometer. It said about 

16 
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3 

4 

Were you driving for a long time? 

A 	No. 

About haw long, approximately? 

Ten minutes? Fifteen minutes? Twenty 

6 

1 8 

10 

11 

14 

is 

minutes? 

A 	It sounds about like that is what it would 

have been. 

So, now, they took you to another -- what was 

it, another jail, or house, or what? 

A 	They took me into a small town and they drove 

around, they made a couple of turns, and by that time I 

had had a cigarette. 

I was trying to roil my_own, and Mx. Whitely 

said, "Here, take this," and they gave me a cigarette. 

And they pulled up in front of what was a 

substation. It said "Substation of Independence," or 

something like that. 

And they told me to get out. 

Q 	Then where did they take you from there? 

A 	They walked me into a door. They had to 

unlock the substation door. 

They walked me like into a hallway. There was 

a door to the left, and a big room and a desk on the 

right, and other doors. But it was like empty. It was 

almost like a storage place. 
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And I just didn't say anything, I just did 

What they asked me to do. 

And they told me what to do. And they walked 

me into a small room. It was long and narrow and it had 

a couple of desks and chairs, with a heater on one side. 

And I was cold. So I walked over to the 

heater and turned on the heater with my foot, because the 

heater was down law. It was built in the wall. It was 

like an electric heater that switched on and off, and I 

could turn it on with my-foot, I was handcuffed and I 

didn't have no shoes, so I used my toes. 

Then they told me I could sit dawn. 

And I told them I was cold, I wanted to stand 

Now, were you afraid at that time? 

my awareness was up. I didn't know what they 

wanted. I didn't know who they were, what they took me 

away from everyone else for. 
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So, you were out here in this lonely spot with 

just two police officers and yourself; correct? 

	

A 	Correct. 

Well, I didn't even know they were police 

officers. 

Well, did they later identify themselves as 

police officers? 

	

A 	Yes. When they sat dawn. 

Mk. Gunther sat on my right and Mr. Whiteley 

sat on my left, and there was like a desk in front of us, 

and there was a briefcase on the table, on the desk. 

And they had pads out, and I believe it was -- 

I said: "Well, what is it? Who are you?" 

MR. BUGLIOSI: This is hearsay, your Honor, and I 

object on that ground. 

THE COURT: Sustained. 

BY MR. SHINN: 

	

Q 	So they had a conversation with you; correct? 

	

A 	Correct. 

They took a statement from you? 

A 	What is that? 

They took a statement from you? 

A 	Yes. 

Naw, did they bring anything into the little 

room? 

A briefcase, or a -- 
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A 	There vas a briefcase, it was a black briefcase 

Mrl Whiteley carried it. 

All right. 

Now, did they, at any time, state that they 

were going to tape your conversation? 

MR. BUGLIOSI: It is irrelevant. 

THE WITNESS: No. 

THE COURT: Sustained. 

The answer is stricken. 

The jury is admonished to disregard it. 

Wait for the ruling. 

BY ER. SHINN: 

Now, did you see them with a tape recorder? 

MR. BUGLIOSI: Irrelevant. 

MR. SHINN: Why is it irrelevant, your Honor? 

THE COURT: Overruled. 

You may answer. 

THE WITNESS: Later, after I gave them the statement. 

BY MR. SHINN: 

Q 	In other words, where was this tape recorder? 

A 	I saw it being taken out of the briefcase. 

Mr. Whiteley told ma he wanted to tape what 

I said. 

And I told him: "No, put it away." 

Now, did these two officers give you any kind 

of rights at that time? 
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They had given me rights before they ever took 

0 	a statement from me, and I looked at them, and this is when 
3 	they had identified themselves as two homicide detectives 

4 	from Los Angeles. 

And I just looked at them, and I said "Okay." 

6 	 And they said: "We are here on Gary Hinman." 

And I said, "Okay." 

And they said, "Do you know him?" 

And I said, "No." 

They said, "Don't play games." 

And' said, "Okay." 

And- they said, "Do you know him?" 

And I said, "Yes, I knew him." 

Okay. 

Nov, my question was: Did they ever give you 

16 	your constitutional rights when you went into that little 

room? 

A _ 	Yes. 

And when I. asked for a lawyer, they told. me 

they wouldn't get me a lawyer until I told them what they 

wanted to hear. 

9 
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14 	Okay. 

So now, when they gave you these rignte, did 

see them turn on the tape recorder? 

A. 	No. 

4 	In other words, when they gave you the con- 

stitutional rights, and when you stated that you wanted an 

attorney, that wasn't recorded; is that correct? 

A. 	That is right. 

Q You didn't see them -- 

A. 	I didn't see them touch anything, other than their 

pencils to their paper. 

q 	From there they took you back to Inyo County Jail? 

A. 	Yes. 

They told me -- Mr. Guenther.  kind of looked at 

me and smiled, and said, "How do you like to fly?" 

And it was a strange question, and I told him, 

"High." 

4 	So then they took you back to the Inyo County 

jail; is that correct? 

L Right. 

4 	Then did someone later bring you down to 

Los Angeles? 

L Yes. 

That same -- about an hour after I got back to 

Inyo County, Mr. Guenther and Mr. Whiteley told the matron 

at the jail to give me my clothes so that I could get 

dressed -- my clothes, my Jail -- not ray Jail clothe!, but 

1 

"1  
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my desert clothes -- so I could get dressed. And then they 

• 
handcuffed me and they drove me to an airport, and we rLot 

3 
	in a little four-passenger plane and flew to L.A. 

4 
	 But we didn't fly to the L.A. Airport. I believe 

5 
we flew to the Oxnard Airport. 

6 

7 
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was like, , 

MR. BUGLIOSI: Motion to strike, your Honor. 

THE COURT: The answer is stricken, the jury is 

admonished to disregard it. 

Q 	BY MR, SHINN: So then you came down to 

Los Angeles? 

A. 	Uh-huh. 

ia 	And you were placed in the women's jail, Syoll 

Brand? 

A. 	The first jail I was taken to was a little 

station where I was booked in. 

• What town was this? 

• Oxnard, I believe. 

5 

6 

7 

a 

9 

10 

II 

12 

• Okay, now, just before they flew you down here 

from Inyo County, did anyone tell you why you were going 

down to Los Angeles? 

Mr, Whiteley told me I was being arrested for 

first-degree murder. 

Q, 	Now, did he at that time ask you whether or not 

you wanted an attorney, or did you have an attorney? 

A. 	No, not at that time, 

I had stated previously that I did not have a 

lawyer; that I wanted to talk to a lawyer before I ever 

talked to him, and Mr.Guenther got -- got really like a 

detective, like a homicide detective. 

You have seen them in the movies, that is what he 
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but before we went there Mr. Guenther and 

Mr. Whiteley drove me directly to Mr. Guenther's house, and 

Mil,. Guenther got out of the car. 

Actually, Mr. Guenther's wife came anu picked us 

up from the airport, and hr. Guenther drove -- Mrs. Guenther 

drove us back to Mr. Guentner's house and they exchanged 

cars and drove me to the police station and hooked me on 

first-degree murder and asked me what name I wanted to be 

booked under. 

Now, when you say police station, where was this, 

Los Angeles? 

A. 	It was in the Los Angeles area but it was like a 

substation, 

It was -- I don't recall exactly what station it 

was. I was only there for about 10 or 15 minutes. 

• So then, later you got to Sybil Brand, correc0 

Correct, I was booed in at .8:53, 

• So when was the next time you. went to court? 

A. 	Oh, about three days later, apout three or foar 

days later;  I don't remember exactly. Itti in the records. 

And then you went -- do y'o'n  4now what court you 

went to? 

• Santa Monica. 

C4ay no-x, at tnat tize did yo .& r.a.ecff ax. e.ttornoi? 

, I was to:: - - ',male get m ?.a,111 :.iereneAr. 

C4ey, tnen 	yea saoseq4ently jet a 
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Defender to represent you? 

MR, BUGLIOSI; This is all irrelevant, your Honor. 
that'a 

MH. SHINN; What is it irrelevant ? 

MR. BUGLIOSI: It's all irrelevant. 

THE COURT: Do you wish to approach the bench? 

MR, BUGLIOSI: Yes, your Honor. 

MR. SHINN: Yes, your Honor. 

THE COURT; All right.  
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(The following proceedings were had at the 

bench out of the hearing of the jury:) 

MR. SUGLIOSI:. Mr. Shinn, I think, Mr. Shinn 

think wants to bring in ell of the legal prDeedures and the  

mechanics and the representations by attorneys end all that) 

that occurred prior to her testimony 'at the Grand Jury. 

This is all totally irrelevant. 

This is the penalty phase of the trial. This 

has absolutely no bearing on any issue whatsoever, your 

Honor. 

There is no issue that the prosecution raised, 

and the defense cannot raise this issue. 

It is strictly a straw man issue that in 

being introduced, I dont know for what reason, but it 

has no applicability to the penalty phase of this trial. 

We never introduced her testimony at the 

Grand Jury. If we did, then I think there wnuld he a 

valid reason for Mr. Shinn going into the bankground. 

We never introduced it during ti,is trial. 

TUE COURT: It,  would seem to be premature, Mr. Shinn. 

MR. SHINN: Your Honor, this is just all background 

history of the defendant, your Honor. 

THE CCURT: We are act interested in just background 

history In less it has sn:ne relevanoe in 	case. The 

fact sne .as ?rre ed lnd fl avn 4 n en airplane ':-.ardly 

relevanoa. 
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1 MR. SHINN: The background up to the time she was 

put in. the County Jail. 

THE COURT: What background? It is not every fact 

that occurred every day that is relevant. 

MR. SHINN: It is leading up to it. It is foundational. 

I cannot just jump ahead -- 

THE COURT: What is it leading up to? Let's get to the 

THE COURT: What is it leading up to? 

MR. SHINN It is leading up to her representation 

and her Grand Jury testimony. 

She is going.  to testify she cooperated -with -- 

TEE COURT: Are you going to elicit from her what she 

said before the Grand Jury? 

MR. SHINN: Maybe, your Honor. 

MR. BUGLIOSI: That is hearsay. 

MR. SHINN: Wait a minute, she testified -- to 

corroborate her testimony. 

MR. BUGLIOSI: Its hearsay, what she testified to at 

the Grand Jury, or what she told me the previous night, 

that is all hearsay. 

What exception to the hearsay rule is there, 

a prior consistent statement? 

We are not attacking. It is what the Court 

said, itis gremature. We are not attacking her tastimr.n7 
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on the witness stand yet. 

MR. SHINN: I may want to impeach her, I don't knave. 

MR. BUGLIOSI: You may want to impeach your own 

client? 

MR. SHINN: Yes. 

MR. BUGLIOSI: Ah, come on. 

MR. SHINN: Under the new Evidence-Code anybody can 

be impeached. 

MR. BUGLIOSI: You can't put on a prior consistent 

statement, your Honor, it's hearsay and no exceptions to 

the hearsay rule, certain conditions must be present before 

a prior consistent statement can be offered. 

THE COURT: At the moment, Mr. Shinn, I fail to see 

any relevancy of the- present line of questioning to this 

phase of the trial. 

MR. SHINN: You won't even let it in as foundation, 

your Honor? 

THE COURT: Foundation to what? Show me some relevance. 

MR. MINN: Well, I thought past history of a 

defendant, it's relevant in the penalty phase, your Honor, 

that is what it is leading up to, your Honor. 

THE COURT: This has nothing to do with the defendant's 

past history. It is a chronological series of events. 

It has no relevance to any penalty issue. 

MR. BUGLIOSI: I think you have already shown her 

past history, Days, San Francisco -- 
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MR. SHINN: Where is the cutting off point? Where 

is the cutting off point, overnight, and all that? 

THE COURT: It is one thing for her to testify she 

did certain things. 

/t is another thing to elicit hearsay, conversa- 

tion from her. That is what you are doing. 

MR. SHINN: Is Mr. Bugliosi objecting to the hearsay, 

what the officers told her? 

THE COURT: Also on the grounds of relevancy. 

Letts get on with the examination. 

(The following proceedings were had in open 

court in the presence and hearing of the jury:) 

BY MR. SHINN: 

Now, directing your attention to December 5th, 

1969, did you testify in the Grand Jury hearing? 

MR. BUGLIOSI: It's irrelevant. 

TEE WITNESS: Yes. 

TEE COURT: Overruled. 

TEE WITNESS: Yes, I did. 

BY MR. SHINN: 

And this testimony was perta:Ning to this case? 

A 	Yes. 

is that correct? 

a 	Yes. 

1 • 
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\ 4 	Now, did you have an attorney at that time? 

IR. BUGLIOSf: Irrelevant. 

THE WITNESS; Yes, I did, 

THE COURT: Overruled. 

Q BY MR. SHINN; You did have an attorney? 

A. 	Yes, I did. 

4 	And what is his name? 

A. 	His name is Richard Caballero. 

And he represented you at the Grand Jury hearing, 

is that correct? 

A. 	Yes, he was a court-appointed lawyer. 

CI 	Okay, now, when did you first meet Mr. Richard 

Caballero? 

A. 	I met Mr. Caballero in court in Santa Monica, 

after my case had been transferred from Malibu to Santa 

Monica, and I think it was the day after it hit the news 

that they had a break in the- case. 

I am not sure exactly what day it was. 

Okay, so did he later see you at the women's 

jail? 

A. 	He talked to me for about a half hour, an hour, 

about a half hour at Santa Monica in a little room. 

He told me he would eame up and see me at the 

jail. 

And I told him okay. 

4 	Okay, now, when he saw you was there any 
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5 

discussion about this case? 

BUGLIWI: 	Irrelevant, your honor. 

THE WITNESS: 	Yes. 

THE COURT: 	Overruled. 

Q 	BY MR. SHINN: There was a discussion about this 

6 case with your attorney, Mx. Caballero, at that time? 

7 Yes, there was. 

8 4 	Is that correct? 

9 Yes. 

10 And in this conversation about this case did you 

11 tell Mr. Caballero that you knew something about this case? 

12 • A. 	Mr. Caballero told me he knew that I knew some- 

13 thing about the case. 

	

el 	Now 

	

A. 	And I just looked at him. 

	

/ 4 	Yes. Now, before that did you tell anyone at 

Sybil Brand about this case, your cellmates or roommates? 

	

A. 	I told them wnat I wanted them to know. 

And you talked about this case to other people, 

other inmates at Sybil Brand? 

	

A. 	I talked to two girls about it. 

	

Q 	What are their names? 

One was named Virginia Graham who was not the 

woman who came here to testify, and I know that for ,urea 

And the other one was Ron' Eollard. 

	

4 	And you did relate to them some of the facts 

17 

id 

4 

4 

140 about this case, is that correct? 
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I related to them my imagination. 

There were basic facts that I put into it„'..**-.  

and over 60-70 per cent of it was imagination. 

4 	 Q 	When you say imagination, are you saying that some 

5 	of the things that you told your two cellmates were not true? 

6 	 A. 	That is correct. 

7 	 Q, 	Just speculation? 

If it's speculation -- 

9 	Q 	I mean, was it-speculation, imagination on your 

u part? 

11 	 A. 	it was imagination on my part at the time I was 

n telling them. 

It,  was very real to me what I. was telling them; 

I was magical mystery touring in the jail. 

And they scared me, so I threw up a wall of fear. 

I did not think it would be that frightening to 

them after what they had told me about themself. 

Q 	So then did your attorney tell you that he heard 

that you told these cellmates abodt the case? 

A. 	Yes. 

MR. BUGLIOSI: This is all hearsay and it is 

irrelevant. 

MR. SHINN: She can answer yes or no, your Honor. 

THE COURT: The objection is sustained. 

BY MR. SHINN: Now, in yoUr conversation with 

Mr. Caballero, your attorney at that times  did he mention 

17 

19 
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after Thanksgiving. Thanksgiving, three days 

q 	1969? 

A. 	Yes. 

1:1 	Now, how many times did you talk to Mr. Caballero 

concerning this case? 

A. 	That one time, and he told me he did not want 

to talk to me about it at the jail; that he wanted to take 

me out to his office. 

And I said, okay, I thought it would be a nice 

that someone said something about this case that you told 

them? 

A. 	Yes. 

MR. BUGLIOS/: 	Hearsay. 

THE COURT: Sustained. The objection is sustained. 

The answer is stricken. The jury is admonished to disregard 

it. 

Q 	BY MR. SHINN: You had a conversation with 

Mr, Caballero about this case, correct? 

A. 	Correct. 

• This conversation took place at Sybil Brand? 

A. 	Yes. 

4 	Now, approximately what month was it in 1969? 

A. 	If was, I believe, a day or two days after 

ride. 

4 	In other words, he wanted to talk to you 

further on this matter? 

:•̀ 
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L 	/es, but he did not want to talk to me about it 

In the jail. He wanted to take me out of the jail and take 

me to his office and talk to me. 

Q 	Okay, now, at that time he was not representing 

you in this case, was he? 

L No. 
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He was representing you in another case in 

Santa Monica, is that correct? 

A 	Correct. 

Q 	Now, during your discussions with. Mr. 

Caballero, did he mention anything about you testifying 

before the Grand Jury? 

A 	Not in the jail. 

When he got. me out, to his office, the first 

time I believe it was the last of November, 1969, right 

around the first of DeceMber -- 

Q 	Let me ask you this. 

A 	-- the records are clearer. 

Let me ask you this: 

How many times were you taken out of the 

women's jail to go some place else? 

A 	Three times. 

Three times? 

A L 	Three times that I can remember distinctly. 

And how many times did they take you down to 

Caballero's office? 

A 	Two times. 

Now, let's go back to the first time you went 

to Caballero's office, is that located in Los Angeles? 

A 	Yes, on Beverly Drive, I think. 

Now, l want to take you back to the first 

time you were taken to his office, approximately what time 
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fid you leave Sybil Brand? 

A 	It was after lunch. 

Was it in the afternoon? 

A 	No, the first time it was after lunch, but it 

was close to dinner, and lunch is at 11:00 and dinner was 

at 3:00, so somewhere in between there. 

Now, prior to Mt. Caballero taking you to his 

office, did he say that he was going to take you some 

place? 

A 	Yeah, he came out the night before, the day he 

took me out there the first time, and told me he had a 

court order signed by Judge Lucas to have me removed. 

Q 	Did he show you this court ...order? 

A - No. Judge Lucas -- Judge Dell -- Judge Keene, 

one of the three of them. 

Be said that a judge had signed this removal 

order to take you to his office? 

A .° Yes. Be did show it to me, but it didn't mean 

anything to me at the time. 
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Now, did Mr. Caballero give you a reason for 

taking you to his office? 

A 	So he could talk to me about what Virginia 

Graham and Roni Howard had said that I had said. 

Any other reason for taking you out of the 

women's jail to his office? 

No, not the first time. 

I'm talking about the first time, now. 

A 	No. 

MR. BUGLIOSI: Calls for a conclusion, your Honor, 

motion to strike. 

THE COURT: I don't understand your objection. 

MR. BUGLIOSI: Motion to strike 11±. Caballero's 

reason for wanting to take her out. Only he would know. 

MR. SHINN: If Mt. Caballero told Miss Atkins, she 

would know. 

THE COURT: Overruled. Motion denied. 

BY MR. SHINN: 

Did he tell you any reason? 

A 	Just he wanted to talk to me out of the jail, 

he did not want me in the jail. 

He said there were bugs in the jail, which 

there are, and there were too many police around, which 

there are. 

Well, at Sybil Brand, don't they have a cubicle 

where you could close the door and have a private conversation? 

1 
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A 	Yes, but he did not trust the cubicle. 

When you left Sybil Brand the first day, now, 

were you escorted by someone? 

A 	There was a female officer and a male officer 

and I was taken out, and I'm not sure if it was a marked 

car, but I was dressed in street clothes. 

Q Were you, handcuffed? 

A 	The first time, yes. 

Q And did they take you directly to Mr. Caballero's 

office? 

A 	Yes. 

And when you got to Mk. Caballero's office you 

saw somebody there? 

A 	Yeah, Mr. Caballero. 

He was waiting for you? 

A 	Yes. 

Q Did you see anyone else there? 

A 	His secretary and people running in and out 

of that office. 

Did you meet any other attorney there? 

(No response.) 

Now, this is the first time you were in the 

A 	The first time I was told his partner -- 

Q. 	Don't tell me what someone told you. 

A 	Did I see another attorney? 
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Yes, did you see or meet another attorney there? 

A 	No, I don't think it was the first time. 

1 	The first time you saw Mr. Caballero in his 

office? 

A 	Yes, I did see Mr. Caruso the first time, but it 

was just before I left. 

q 	Okay, now, just before you. left you saw Mt. 

Caruso. 

So did someone introduce you to Mr. Caruso? 

A 	Mr. Caballero. 

Is his full name Paul Caruso? 

A 	Yes. 

q 	Did you have a conversation with Mr. Paul 

Caruso? 

A 	I told him he looked like my grandfather. 

Any other conversation? This is the first 

time now. 

A 	I was somebody else. 

Okay. 

Then, let's go back to when you went to Mr. 

Caballeros office the first day, now, okay? The first 

time. 

A 	Yes, uh-huh. 

Did he take you to an office some place? 

A 	Yeah, he took me in and showed me all around 

his office. 
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Be really seemed proud of it. Re showed ma 

his new carpeting and his new phony fireplace. 

BUGLIOSI: Allirrelevant, your Honor. 

THE COURT: Sustained. 

BY MR. SHINN: 

Q 	Okay, so now did you stay in the office with 

Mr. Caballero at that time? 

A 	Yeah, he locked the door. 

Where was the police officers? 

A 	Outside the door. 

And you were alone in this office with . ?fir. 

Caballero? 

A 	Yeah. 

Approximately how long did you stay in his 

office with Mr. Caballero? 

A 	It was kind of in and out because he kept 

giving me Coca-Cola, 7-Up, coffee, so I had to go to the 

bathroom, so I had to go out of the door. 

MR. BUGLIOSII All irrelevant..  

MR. SHINN: She is only describing what went on in 

the office. 

MR. BUGLIOSI: All irrelevant to the issues in this 

MR. SHINN: I don't know why Mt. Bugliosi is 

objecting. 

MR. BUGLIOSI: On the grounds of irrelevancy, your 
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23,178 

THE COURT: Overruled, the answer is in. 

Ask your next question. 

BY HR. SHINN: 

Q Will you finish that answer. 

A 	I believe I left the room three times to go to 

the rest-room, to come back in, and every time I would go 

out he would unlock the door, and then I. would came back 

in and then he would lock the door, and told ma not to 

tell anybody at the jail -- the police told me not to tell 

anybody at the jail, and I never told nobody at the Jail 

the door was locked, because they were supposed to be in 

the room where they could hear and see, but they wasn't. 

Q Okay, now, you went to the rest-room, you say? 

A 	Yeah. 

Q Did the Sheriff escort you: 

A 	Yeah, the female deputy did. 

Q' 	And then you went back into Mr. Caballero's 

office, correct? 

A 	Correct, and hi wished -- 

Q. 	What? 

A 	Go ahead. 

Now, at that time did you have a conversation 

regarding this case? 

A 	Yeah, he sat me dawn across from him and he 

t sat at his big desk, and I was going to light a cigarette a 
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he reached over and he lit the cigarette for me and he 

said "You are in so much trouble!" 

I said "Okay." I said, "What kind of trouble?" 

Because I didn't know. 

Well, all he told me was two girls said that I 

said something to them, but he had not told me what it was, 

and I said, "Who VAS it?" 

end he held up two big transcripts about an 

inch thick, an inch and a half thick each one, and he 

flipped for me very dramatically, and he said "These two 

girls can put you in the gas chamber, can put Charles 

Manson in the gas chamber, can put Linda Kasabian in the 

gas chamber, they can put Patricia Krenwinkel in the gas 

chamber, and Leslie Van Houten in the gas chamber and they 

can put Tax Watson in the gas chamber, if you don't do 

what I say." 
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1 4 	Now, he was talking about this case now; right? 

A. 	Yes. 

And you didn't know whether or not -- you didn't 

know what he was going to talk about when you went to his 

office; right? 

A.' 	No. 

I had a feeling, but I didn't know for sure. 

I had a feeling. 

4 Okay, 

So what did Mr." Caballero say after that? 

3 

4 

5 

6 

7 

a 

9 

10 

- Li 

11 

12 

Ira 

16 

1/ 

is 	 And he said, "Oh, yes, taere 

A. 	I told him: "Well, that is hearsay." 

Because that is what it was, hearsay: I heard she said. 

4 	Tell me what Mr. Caballero said to you. 

He said: "No, it is not hearsay," that the police 

know more than I think they knew. 

And I said: "Well, there is nothing to know. 

There is nothing to know." 

I said, "Tell me what they know if tney know ao 

much." 

He said, "I can't tell you what they know. I 

can only tell you what I know, I can't tell you waht they 

m know.'" 

And he took me around in circles, 

And I just looked at him and said, i t)4.a./.' 

4 	I want to carry you back a couple of dais nom, 
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Susan. 

Did Mr. Caballero talk to you in the County Jail? 

A. 	We were first talking about the Hinman case. 

Before going to Mr. Caballero's office. This 

was on or about September the 1st, 2nd, 3rd, when he told 

You that he was going to take you to his office.' 

' Did he tell, you, at any time, that he was going 

to take you to his office to prepare for testimony for the 

Grand Jury? 

broke that to me like lightning and thunder in 

his office the first time. 

4 	My question is 

A. 	But not at the jail. 

4 	My question is: Before taking you to his office, 

he never told you that the only reason he is taking you to 

his office was to prepare for your testimony at the Grand 

Jury?
rr  

A. 	Not that I can recall. 

4 	You don't recall him saying that to you? 

A. 	I don't recall him ever saying that. 

If he did, he did, but I do not recall him 

saying that at the jail. 

4 	Okay. 

Let's get back to his office now. 

A. 	Okay. 

4 	So, you had a conversation now, right, about this 
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A. 	Yes, uh-huh. 

	

q 	Then what did he say? 

	

A. 	Then he said: "The only thing that will save 

your life and have a chance on saving everyone else's life 

is for you to go to the Grand Jury and testify." 

And I said -- 

	

4 	
Before he said that, did he say he made a deal 

with the District Attorney's Office to save your life? 

	

A. 	No. 

He didn't say that? 

	

./ A. 	No. 

He said he would do everything in his power to 

make sure that there was an agreement made. 

t?' 
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Q With the District Attorney's Office? 

A. 	With the District Attorney's Office. 

And I said, I told him, you know: 

"Don't make deals. For what?" 

Q 	Okay. So then -- now, before I go any further, 

was there any type of recording device in his office that 

you observed? 

A. 	Not the first time that I saw. 

Q Well, did he say to you the first time -- 

A. 	He said he wanted to tape record what I had to 

say. 

And I said, "For what?" 

Q What did he say? 

A. 	"My own personal references because I don't 

take shorthand." 

And I said, "Who do you want to sell to?" 

And he said, "Nothing, nothing, nothing," and 

he got very defensive with me. 

He said, "All I want to do is use it for my 

personal reference, you know." 

And he really got defensive with me. 

And I said, "Hey. I am just asking you a 

question." 
what 

So,/did you discuss about this case the first 

day then that he mentioned it? 

A. 	I discussed with him what I had told Virginia 
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Graham and Roni Howard. 

About this case? 

About this case. 

• Was he taking any notes at that time? 

A. 	No. 

4 	Was there any tape recorder working at that time? 

• Not the first time I ran through the story. 

4 	Well, did you run through the story twice for 

Mr. Caballero? 

• Yes. 

11 	 He wanted to tape record it, and I told him, 

12 "Okay, you can tape record it. But I want only one copy 

made, and as soon as you get your personal notes taken, 

.14 I want it destroyed." 

And he told me, he promised me he would destroy 

it. 

He never did. He sold it. 

MR. BUGLIOBI: Motion to strike, your Honor. 

THE COURT: That portion of the answer wherein the 

witness stated, "He never did,-he sold it," will be 

stricken. 

The jury is admonished to disregard that 

portion. 

%R. SHINN: 4 	Well, did you later find out that 

e sold the story then? 

L Yes. 
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He never told me he was going to sell that until 
1 

after I signed something. 

In other words, he brought you a contract to sign 
3 

later; is that correct? 
4 

A. 	After I went to the Grand Jury. 
5 

Okay. 
6 

But he did, in fact, later have you sign an 
7 

agreement to sell your story; is that correct? 

A. 	Yes. 

Okay. We will.set back to that later. 

Now, approximately how long did you stay in 

Mr. Caballero's office? 
have 

A. 	Long enough to tell him the story twice, to/him 

light me cigarettes, to have him get me dinner, and to talk, 

just talk. 

9 
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He got you dinner? 

A 	Yes. 

Did he take you out to dinner or did he 

A 	No. He was kind of hung up on Hamburger 

Hamlet, so he sent over to Hamburger Hamlet to get me 

a vegetarian chef's salad, a hot fudge sundae, sweet milk 

and bread. 

Q 	So then you had dinner and you told the story 

twice. 
• 

Approximately-how long did you stay there? 

A 	He had a six or eight-hour release for me, 

so it was within the six to eight hours. 

Q. 	Okay. 

Now, when you left the office, was it dark? 

A 	Yes. About 10:00 o'clock; 9:30, 10:00 o'clock. 

Q 	So then, most of your conversation with Er. 

Caballero in his office was about this case? 

A ' 	Correct. 

Q And what you told Roni Howard and Virginia 

Graham at Sybil Brand? 

A 	Correct. 

And about me. 

Q And about you? 

A 	Yes. 

Q Okay. 

So now, after this date, did you see Mr. 
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Caballero again? 

A 	Yes. 

He came out to see me the next day in jail. 

He came out to see me every day. 

Q 	Now, did he say anything concerning this case 

when be saw you the next day? 

A 	He told me, "Think about going to the Grand 

And I just told him, "I don't want to testify 

to the Grand Jury. I have nothing to say to those people. 

Let the prosecution put on the best case it has." 

Did he. explain to you what the Grand Jury was? 

A 	He explained to me that. it was a whole bunch 

of people that sat down and listened to what someone had 

to say about a crime that had been committed, whether it 

was from armed robbery to marijuana. 

It is to indict people. 

Q 	Okay. 

So what did you say to that? 

A 	I told him that I didn't want to testify. 

He told me, "But you have to." 

I said, "I don't have to do anything." 

He said, "You have to." 

I said, "Why?" 

He said, "To save your life." 

Okay. 
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23.138 

 

    

  

At that point did he say that he had worked out 

a deal with the District Attorney's office to save your 

-life at that time? 

A 	Be told me that hewould try to make a deal. 

I didn't know of any deal until I met Mr. 

Bugliosi. 

q 	We will get to Mr. Bugliosi later. Don't jump 

ahead of the gun. 

So then he talked to you and talked to you 

about going to the Grand Jury? 

A 	Yes. 

That was the thing that he talked to me most 

about was going to the Grand Jury. 

He not only said it would save my life, but 

it would put a better chance on saving everyone else's 

life involved. 

Q 	You mean the other defendants? 

A/ 	Correct, the other defendants. 
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4 	In case of an indictment? 

A. 	Right. 

And I didn't want to, you know. 

Then I looked at him. I was so tired. of him 

pounding and harping on me. I just gived up to it and said, 

"Okay." 

4 	In other words, you were so emotionally upset 

that you finally gave in? 

Well, he had put me inoomzunicado.  He had me taken 

out of the regular housing area and put in a lock-up with a 

bunch of crazy people. And believe me, they are really 

crazy. They scream and yell and throw all kinds of things 

in every direction. 

And he left me down there for two weeks, 

4 	In other words, you were in isolation? 

Isolation, solitary confinement. 

In other words -- 

In the M.O. tank, That is the mental 

observation tank, and it is not very pretty. 

4 	In other words, you were in a cell by yourself? 

A. 	Right. 

4 	And you couldn't talk to other inmates? 

A. 	It I would talk to any of the other inmates, 

it wouldn't be like talking sense because tney were all 

crazy. 

4 	Okay, 
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Jo tnen you couldn't have any visitors? 

A 	The only person that ever come 	to aee me was 

Caballero. 

And I icept telling nim, Nould yc)u get ahold of 

Squeaky for me? I want to talk to her." 

"Well, that will come a little later," he would 

say. 

I said, "I want to talk to 

9 	 He said, 'Not right now." 

is 	 I said, "Can't you get her in to see me?" 

And he said, "Nc. I don't want you to have 

u 	no visitors." 

I said, "I want to have visitors. 

"No," he said. "I have discussed thia with the 

16 jail, and we feel that you are not to have vizitors, and 

16 
	

we want to keep you away from the flow of everything." 

17 1 
	

Q 	Okay. 

Now, after you told this story to Nr. Caballero, 

did you, at any time, tell him that the story Jaay oe true, 

or the story may not oe true? 

No. Because I just didn't. To me trie story that 

I had told to Virginia Graham and Roni Howard was very real 

tome at the time. T would not look at reality at that time. 

4 	Okay. 

Now , yc%. finally decided tc. testlf:: efore the 

Crand Jury; is that corrects 
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About, oh„.it was touch and.  go, because when they 

had taken me out to the Grand Jury and they had me up on the 

floor, I would sit there and I would go, "No, I don't want 

to, go in there." 

And then he said, "This all right. Everything is 

going to be all right. Everything is going to be all right." 

24 
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You are jumping ahead of yourself. 

I mean when Caballero talked you at Sybil 

Brand, after the day you went to his office. 

He came out and talked to you; correct? 

A 	Correct. 

-6 	Now, at that time, did he convince you to 

testify to the Grand Jury? 

A 	Yes. 

Q 	Okay. 

Now, did he tell you at that time that he was 

going to take you down to his office again? 

A 	Yes. 

Did he tell you for what purpose? 

A 	To go over what I would say at the Grand Jury, 

and to go over the procedure of the Grand Jury, to go over 

the story again. 

Okay. 

So then, were you, in fact, removed from 

Sybil Brand again? 

Yes. 

On or about December 4th? 

A 	Yes. 

Now, when I say December the 4th, that is 

one day before the Grand Jury, before you testified on 

December 5th? 

A 	Correct. 
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Q 	That was at night? 

A 	In the afternoon and night before. 

3 
	

Q 	Now, what time did they take you out of Sybil 

4 
	

Brand? 

5 
	

A 	About the same time that they had taken me 

6 
	out the last time. 

7 
	

Who was present? 

8 
	

A 	When they took me out? 

9 
	

Yes. 

10 
	

A 	A female deputy and a male deputy. 

II 
	

Miss Mitchell -- no, it wasn't Miss Mitchell. 

12 
	

I don't know which one it was. 

13 
	

Was Mr. Caballero there? 

A 	Not at first. 

Mr. Caballero wasn't in his office, and I was 
16 
	

taken upstairs to Mr. Caruso's office. 
17 
	

And Mr. Caruso gave me a 7-Up. 
18 	 Q 	Okay. 
19 	 Now, you talked about. Mt-. Caruso. 

Did you meet Mr. Caruso for the second time? 

A 	Yes. 

And did you have a conversation with Mr. 

Caruso? 

A 	He told me that everything was going to be 

all right, and that everything they were doing was to 

benefit me, to get me out, to save my life, to do whatever 
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they were going to do with me. 

Did he at any time ask you whether or not 

hecculd, be your literary agent? 

A 	No, not at that time. 

In fact, Mr. Caruso never asked me that questio 

that I can recall. 

Well, did you, know that they were going to sell 

your. story? 

A 	No. 

When did you first find out? 

A 	About three days after the Grand Jury. Mr. 

Caruso came up and told me. 

Q 	Okay. 

So, you were dawn at Mr. Caballerors office 

and you talked to Mr. Caruso. 

How long did you talk to Mr. Caruso? 

A 	About 15 der 20 minutes. 

Q.' 	Was Mr. Caballero there? 

A. 	Hr. Caballero came in after about 13 or 20 

minutes, and we vent back down to Mr. Caballerola office. 

When you say we, did Mr. Pail Caruso and 

Mt. Caballero and yourself go? 

A 	Mr. Caballero, myself, the two deputies walked 

back and the &earetax7 walked back dcwn the Ttaira, and 

walked into Mr. Cariasola office. 

4 	Mr. C. is was there toe? 

000095

A R C H I V E S



23,195 

• Then, in his office, did you have a conversation? 

A. 	Yes. 

4 	With Mr. Caruso and Mr. Caballero? 

A. 	Mr. Caruso, I believe, stayed up in his office. 

I am not sure. I think he did. 

• So, when did they first start talking to you 

about a book that they were going to publish? 

L 	This was after I had gone to the Grand Jury 

that they started talking to me about the book. 

But did they discuss something about a book at 

that time? 

A. 	No. 

4 Okay. 

Now, then, did later someone leave, or did you 

stay alone with Mr. Caballero and Mr. Caruso? 

A. 	By this time.; Mr. Caballero couldn't lock the 

door. The police had to sit right outside the door and over 

a little ways, just so they could see in, because they were 

two different police, they had two different orders, and 

all the police none of them really know what they are doing. 

Everything is down, what they are doing. 

4 	Then you finally talked to Mr. Caballero and 

Mr. Caruso alone, or did you just talk to Mr. Caballero? 

L I just talked to Mr. Caballero alone. Mr. Caruso 

wasn't there. 

4 	He left then; right? 
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A. 	Yes. 

Q What did he say to you when he got you alone? 

A. 	He talked to me about going to the Grand Jury. 

And I was still battling with him on whether I 

should go or not. 

And he said he wanted me to meet someone. 

And I said, "Who?" 

And he said, "Mr. Bugliosi." 

And I said, "Mr,. Bugliosi?" 

And he said, "No, it is Bugliosi." 

And I said, "Who is that?" 

He said, "He is a District Attorney," 

I went, "What?" And I froze. 

4 	Susan, before we get to that, did you have a long 

3 

4 

3 

6 

8 

9 

10 

11 

12 

zs 

Yes. 

ii 

conversation with Mr. Caballero before you met Mr. Bugliosi? 

Q You went to his office and -- 

A. 	Yes. I got kind of angry. 
4 	So, you had a conversation the second time now, 

correct, in Mr. Caballero's office, before Mr. Bugliosi got 

a there; correct? 

A. 	Yes. 

Q How long did you talk to Mr. Caballero? 

24 t 	A. 	About 15 -- about an hour; a half hour, an hour. 

• In this conversation was anything said about this 

case? 
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• Correct. 
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4 

23,197 

I 	Yes. 

Q 	Was this conversation taped at this time;  do you 

know? 

A. 	Not that I know of. 

Q When was it taped? 

A. 	I don't know that it was ever taped at the second 

meeting. I don't know that it was ever taped. 

I don't recall ever seeing a tape recorder at the 

second meeting in his office. 

Q Well, did Mr. Caballero mention to you 

that he may be taping your conversation? 

A. 	No. 

Q 	So far as you know, then, your statements about 

this case were taped the first time that you went to his 

`3I office; is that correct? 
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Now, let's get back to when Mr. Caballero said 

he wanted you to meet Mr. Bugliosi. 

A 	I told him, "The District Attorney? Have you 

been talking to the Ditrict Attorney?" 

And Mr. Caballero said, "Yes. Well, of course." 

I said, "I don't want to talk to no District 

Attorney. I haven't got nothing to say to that man." 

"But he is a very nice maul." Mr. Caballero 

was trying to explain to me that Mr. Bugliosi was a very 

nice man. 

I said, "I don't care if he is a nice man or 

not. I don't have anything to say to him." 

He said, "A11. he wants to do is run over what 

you are going to say to the Grand Jury." 

I said, "I still don't want to talk to him. 

Let him ask the Grand Jury. 

"And didn't you tell me that the Grand Jury 

was a spontaneous reaction, that when the witness got 

up there the questions were. spontaneous?" 

And he said, "Yes." 

And I said, "Then I have nothing to say to 

the man. Let him ask me the questions from the witness 

stand." 

And he said, "No. Mr. Bugliosi wants to talk 

to you first." 

So I said, "Okay." 
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You know, there was no sense in arguing. The 

man was going to do what he was going to do anyway. 

Q 	NOW, was this the first time you found out that 

you were going to testify at the Grand Jury hearing? 

A 	This is the first time that I found out that 

it was for real. I mean, I really looked at it for real. 

That Mt. Caballero was going to push you into 

the Grand Jury hearing? 

A 	Yes. 

And you didn't want to testify at the Grand 

Jury? 

A 	No. 

Now, did Mr. Caballero explain to you that if 

you go to the Grand Jury and you testify that they may 

indict you? 

A 	Yes. He mentioned that they would probably 

indict me. 

Q 	132 told you that? 

A 	Yes. If the Grand Jury' believed what I said. 

I didn't think they wculd believe what I said. 

Did he also explain to you that in the event 

that you get convicted, you  may get the gas chamber? 

A Ea said that I 'night get convicted and get 

the gas Cha2b4,7-, but heves going to do everything in his 

paver, along vith Er. Bugliosi, to naka sure I didn't get 

tha gas Chamber. 
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Q 
	

Well, did you rob them? 

A 	I've got Abigail Folger to give me $70. I asked 

her if she had any money and she said yeah. 

So I let her into the bedroom. 

Q 
	

Did you have any specific information as to any 

narcotic or dangerous drug transaction engaged in between 

Linda Kasabian and anybody who may have resided up there at 

the Polanski residence? 

A 

Q 

respect? 

A 

Specific information? 

No. 

Did Linda Kasabian say who it was in any 

She just said. it was a man and there was a 

group of people that lived up in the house who had burnt 

her. 

And she knew they had been dealing bad dope 

to a lot of people. 

Around that time there was a lot of dope that 

had like strychnine poison in it, and a lot of kids were 

freaking out all over. 

Now, you testified that Mr. Bugliosi offered 

you some immunity, is that right? 

A 	Immunity in respect that I would testify for 

the prosecution at the actual trial. 

The immunity was not discussed. 

What did you take that to mean when he used the 
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word "immunity"? 

What did you think that to mean? 

A 	Cut loose, completely free. 

It means you would not go to jail at all? 

A 	Correct. 

Q If you would what? 

A 	If I would testify for the prosecution at the 

trial, against Charles Manson, Linda Kasabian, Patricia 

Krenwinkel and Tex Watson, and it just did not make sense 

to me. 

Q Why didn't you do it? 

A 	Why didn't I do it? 

It didn't make. sense. 

CI 	What didn't make sense about it? You don't 

want to spend the rest of your life in jail, do you? 

A 	In jail, out of jail, it all jail to me. 

It's more jail outside than it is inside. 

Now, you testified in regard to a question 

by Mr. Shinn that actually you asked your lawyer to see 

Charles Manson? 

A 	Yeah. 

Q Did you at some timP see Charles Manson? 

A 	Yeah. 

Q Do you remember when and where that occurred? 

A 	At the new County Jail in the evening. What 

date it was I don't know. 
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Was it shortly after you had these conversations 

Was it shortly after the period of time you 

testified at the Grand Jury? 

A 	Yeah it was right after he was indicted and 

brought to Los Angeles, maybe a week, two weeks, three 

weeks, I'm not sure exactly how long it was. 

All I knew is that I was confused, I had to 

face him, because I lied about him. 

I had to look into his face and accept the fact 

that I lied, and accept what I had done. 

I have been going through many many changes in 

the jail over what I had done in my lives at the Grand Jury. 

You lied about. Charles Manson. at the Grand Jury? 

A 	Yes. 

Q 	You lied under oath? 

A 	Yes. At the time I lied I believed it to be 

real and true in my own imagination world. 

Q 	Why did you lie about Charles Manson? 

A 	Be represents ind has always represented to me 

strength, and I needed his strength. 

At the time I was telling the original story 

to the two girls it was all fun and imagination trip. 

I would like to explain to you that I spent a 

lot of time down on Sunset Boulevard after the murders, 

after the raid, before I went to the desert, and it seems 

everyone that I would meet, all the young people I' would 
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meet would come up and ask me, you know, or a conversation 

would come around to killings. 

MR. BUGLIOSI: Motion to strike as not responsive. 

TUE WITNESS: It is responsive, Vince, it has to do 

with it. 

MR. BUGLIOSI: May we approach the bench? 

THE COURT: Very well. 
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(1,q7 	 citweeding:; acre had at the bt2xit.a ct 

of the hearing of the. pary:) 

MR, BUGLIOZ;I: It sezms to me, your lionor, there 1 -L1, an 

Aranda problem 

THE COURT: vihat are you referring to? 

MR, BUGLIOSI: He is eliciting testimony from her that 

she testified outside of thin proceeding right here at the 

Grand Jury, and implicated, a co-defendant, i.e., Charles 

Munson. 

I think Mr. Fitzgerald has to know that. 

Now 

THE COURT: He hasn't zone into what the lie was, 

MR. FITZGERALD: I will defer to Mr. Kanarek. That is 

a problem I really had not thought cf. I apologize. 

MR. BUGLIOSI: My point is this: 

Typically, under Aranda the violating party is 

the prosecution. 

But, query, if the defense violates Aranda, and 

the Court does not intercede. 

THE COURT: Is this really an Aranda problem? 

MR, BUGLIOSI: I don't know. The only reason I came 

up here is to discuss, she is saying she made an out-of-court 

statement implicating Charles Nanson. 

THE COURT: How is this different from another casp 

when a co-defendant teatifieu? 	I'm hot taliUng cut r.111.1t 

a co-defendant said in a oxtr.ljudicial statement, 	ofm 
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talking aoout what a codefendant says on the witness stand, 

not out of court. 

MR. BUGLIOSI: She is testifying that out of this 

courtroom in an extrajudicial statement she made, she 

implicated Charles Manson. 

THE COURT: She isn't saying that yet. 

MR. BUGLIOSI: She said she lied about Manson at the 

Grand Jury. 

THE COURT: So far no one has asked her what the lie 

MR. BUGLIOSI: But I think we are flirting with the 

Aranda ease, even though the defense is bringing it out. 

I think we are flirting very dangerously with 

the Aranda case. 

THE COURT: I haven't heard Mr. Kanarek objecting. 

MR, KANAREK: I am in agreement, your Honor. 

MR. BUGLIOSI: With whom? 

MR. XANAREK: With the District Attorney. 

THE COURT: Why haven't you objected then? 

MR. KANAREK: Nothing has happened. Nothing has 

happened, 

THE COURT: You mean you don't understand what's 

\happening? 

MR. KANAREK: Yes, your Honor, I did. As your 

Honor will recall this record reveal:, a long ti:' ,i ago 

said I wanted to approach the bench. 
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THE COURT: I don't know what you're sall(ing about now. 

MR, KANARLK: When she first took the 'Aitnessatand. 

THE COURT Waal: I am talking abottt is what is happen- 

ing here this minute. 

MR. KANAREK: Yes, I agree. 

THE COURT: You don't want this witness to 

testify to what she told the Grand Jury about 14r Kansan, is 

that right? 

MR. KANAREK: That 	correct. I certainly don't. 

THE COURT: You don't want that evidence to come out 

in this trial at all. 

MR. KANAREK: No. I don't want her to say what she 

said Mr. Manson did, absolutely not. 

MR. FITZGERALD: While it is true I did not ask her 

what she testified to at the Grand Jury, I did ask her 

why she testified as she did about Charles Manson in 

regard to the subsequent visit with Charles Manson. 

I will follow the Court's directions and Inatrue- 

  

tions. 

  

21 

24 

2S 

 

If Mr. Kanarek wants me to forego this line of 

inquiry,'I certainly will do It. 

I have my own motives for doing it. I would 

dust as soon not divulge or reveal them, but I rocognize 

if 	Kanarek feels it May harm his client, I will back of 

of it. 
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TH8 COURT; Vell, I am not sure at the moment whether 

there is any Aranda problem involved, 

MR, BUGLIOSI: The main reason I came up to the bench, 

we seem to be going in that direction, and I think we are 

flirting dangerously with it. 

I want to ask the Court his position in the 

matter. 

I don,t think there has been any Aranda 

violation. I want to say that on the record, but we are 

coming into an area where we'd better watch ourselves here. 

The line of questioning to me was going in the 

direction of Aranda. 

THE COURT: Well, the only thing pending before the 

Court at the moment is the motion to strike the answer as 

not responsive, is that right? 

The answer was non-responsive, no question about 

that . 

MR. BUGLIOSI: She was talking about something on 

Sunset Boulevard, people talking about the killing. 

I made a motion to strike that. 

THE COURT: Right. So far I heard no objection 

whatever out of Mr. Kanarek with respect to Mr. Manson, 

MR, KANAREK; Well, no, your Honor, there has been no 

statement, 

MR, FITZORALD; I make an offei,  of proof, 

I have spoken with this witness with i4r, Shinn, 
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and in response to a cuestion I addreaaad to her: 

"Ilk/ die, you lie at the Uranu Jur; vdth 

regard to Nr, VAnson?" she replied that h "wsnti;d 

the whole world to knOW about Onarlie." 

make a representation to the Court that she 

also told that to the prosecution; that the prosecution has 

knowledge of the statement of Suzan AtXins wherein she said 

she wanted the whole world to know about Charlie9  and Charlie 

was a magnificent individual and this was her way to 

bringing him to the attention of the whole world, 
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MR. BUGLIOSI: You wanted that answer from her? 

MR. FITZGERALD: I wanted that answer from her. 

MR. KANAREK: Of course, your Honor, in that case if 

I may, Aranda and Bruton referred -- 

THE COURT: Mr. Kenarek, all you have to do is 

object at the appropriate time if you want to object. 

And if you don't, just remain quiet. 

MR. 'UNARM I. am just saying, Aranda and Bruton 

refer to confessions and admissions. 

Aranda and Bruton does not refer to anything 

else, and a statement like that would not be -- 

THE COURT: You don't suppose the People are really 

going to leave it right there, do you? They have an 

opportunity to cross-examine this witness. 

MR. KANAREK: Well, I understand. 

I understand. 

MR. FITZGERALD: If the Court please, I have a 

suggestion. It is about time to take the recess. 

THE COURT: Let me just point out to Mr. Kanarek, 

for Mr. Kanarek's benefit, because apparently he does not 

seem to understand what is happening. 

MR. KANAREK: I understand what's happening. 

THE COURT: You are sure you do? 

MR. KANAREK: I don't think the Court does, if I 

may respectfully say that, 

THE COURT: I understand very well what is happening, 
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M±. Kanarek. 

You want the best of all possible worlds, the 

best of two possible worlds. 

You do understand that if you permit this to 

come in on direct examination without objection, the 

People have the right to cross-examine this witness. 

They don't have to accept your statement on 

direct examination. You. 'understand that, don't you? 

MR. KANAREK: 1 understand, your Honor. 

THE COURT: All right. 

MR. KANAREK: And that is why at the very beginning 

of her testimony I asked to approach the bench. I was 

going to ask the Court to have an evidentiary hearing in 

the way of Roni Howard and Virginia Graham as to this 

witness. 

And your Honor would not allow me to approach 

the bench. 

THE COURT: This is entirely different, an entirely 

different matter. This is a co-defendant testifying 

in her own trial. 

MR. KANAREK: She was still a co-defendant earlier 

when she was testifying, your Honor. 

MR. FITZGERALD: The suggestion I have here is, 

it is about time for the recess. 

I will take Mr. Kanarek to the witness and in 

Mr. Kanarek's presence we can discuss this. 
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I will ask her the question and she can answer. 

MR. KANAREK: I am cross-examining her, I'm not 

offering her as a witness, and that is clear. 

I am not offering her. The Court made some 

indication previously there was some kind of joint defense, 

and all of that. 

My position was she is adverse. She was a 

witness to be cross-examined. 

I say that respectfully to the Court, your 

Honor. 
a 

MR. BUGLIOSI: It is/very confusing situation. 

All I know 	There seems to be all types 

o4 intrigues' going on here. 

THE COURT: Seems to bet 

MR. FITZGERALD: There is. 

MR. BUGLIOSI: In my humble opinion we are getting 

closer to Aranda and I don't think the Court should permit 

Mr. Fitzgerald to go any further in this area. 

He will go opening up a barrel of worms. 

THE COURT: In the absence of any objection I will 

certainly let him go ahead. 

MR. BUGLIOSI: Then I will object. I object on the 

grounds that we may be approaching a violation of the 

Aranda rule. 

THE COURT: For all I 'know, Mr. Kanarek may want 

this to come in for some reason of his awn. 
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He is quite aware of the problem. 

MR. RANAREK: t said I joined in the District 

Attorney's objection. 

THE COURT: There hasn't been an objection yet. 

HR. KANAREK: Then I make a motion for a hearing 

outside the presence of the jury. 

TEE COURT: We will take our recess at this time . 

(The following proceedings were had in open 

court in the presence and hearing of the Jury.) 

THE COURT: Ladies and gentlemen, do not converse 

With anyone or form or express an opinion regarding the 

penalty until the case is finally submitted to you. 

The court will recess for 15 minutes. 

Counsel will please come into chambers. 

(The following proceedings were had in the 

chambers of the court outside the hearing of the defendants 

and the jury, all counsel being present.) 
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THE COURT: The reason I asked you to come in was 

because I just wanted to mention something that I have 

been thinking about and have an expression of opinion 

that you might care to give. 

It seems to me that in light of Susan Atkins' 

testimony now, of course it lays bare all of those 

things we spent so many months trying to keep from the 

jury, that a good portion of the reason for sequestering 

the jury is now dissipated. 

As a matter of fact, the only thing imaining 

that they don't know, that I know, that I can think of 

at the moment, is the Shorty O'Shea matter. 

When I say matter, I mean the matter of the 

indictment of Manson and Atkins. Was it Atkins indicted in 

that? 

Manson is indicted in the murder of Shorty 

O'Shea along with Hinman and Atkins is indicted in Hinman. 

Those cases are consolidated. 

MR. UNARM: No, the District Attorney wants that. 

THE COURT: In any event, that insofar as I know. 

Perhaps you can enlighten me. That .is the 

only thing of an adverse nature affecting these defendants 

that has not come out on this trial that still has not been 

disclosed in this trial, so that -- 

MR. BUGLIOSI: There are other things, your Honor. 

There is Manson's involvement in the 
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Tate-La Bianca case, as far as Susan Atkins is concerned. 
F 

THE COURT: I know, but Linda Kasabiants testimony 

involved him. 

Now, whether they believe one or the other is 

another matter, but the point is, in this case you can 

no longer claim they no longer know he is involved in this 

case. 

MR. BUGLIOSI: Under People vs. Terry the defense 

is still trying to raise a doubt as to guilt, isn't that 

right? 

MR. FITZGERALD: That may be, that may be. 

THE COURT: I think we are talking about two different 

things. 

MR. FITZGERALD: Right, we are. 

TBE COURT: All I am saying is, the only thing the 

jury has not already heard which might conceivably prejudice 

them in some way, this is what I am asking you, if I'm wrong, 

correct me, is the matter of Shorty O'Shea. 

MR. BUGLIOSI: My position is this: 

No. 1, the defense right now is putting on a 

'defense that Manson, was not involved in the Tate-La Bianca 

murders. 

Nov, if the jurors are released from sequestra-

tion they might very well hear about'Susan Atkins, in fact, 

in this morning's paper, I think in the Los Angeles 

Times they quote what Susan Atkins said in her book that 
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Charles Manson was the one who directed these murders, 

which is directly antithetical to the position the defense 

is taking now. 

THE COURT: Susan already said she lied at the Grand 

Jury, and she has already said that Charlie was not there 

on either night; that she said yesterday. 

MR.BUGLIOSI: Here we have a prior statement she 

had made which is presently in the papers. 
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1 

3 

THE COURT: 	There cannot be any question in the jury's 

mind what she said yeatorday, that Charlie was not there, 

and she said she testified before the Grand Jury. 

4 How °Quad they help but draw that conclusion? 

5 MR. BUGLIOSI: 	That is why I came up to the bench, 

6 because I thought there was an Aranda problem. 

7 The implication was she put the hat on Charlie 

8 at the Grand Jury. 	That is an out-of-court statement 

9 implicating a codefendant. 

10 MR. KAY: 	Also the fact is if these jurors are 

11 released the press will just converge on them. 

12 THE COURT: 	Gentlemen, I wasnIt born yesterday, and 

3:3 

15 

I think I. understand what is happening, 

MR. FITZGERALD: 	All right, good, 

MR, KEITH: 	Good._ 

16 ?R. KANAREK: 	Would your Honor fill me in? 	I don't 

17 understand what your Honor says by what is happening. 

18 THE COURT: 	Mr. Kanarek, in spite of those wide-open 

19 blue eyes of yours 	I don't think you are quite as innocent 

20 as you would have me believe. 

21 MR. KANAREK: 	Your Honor, I ask to be sworn. 	I have 

22 not spoken to any one of these three, and these gentlemen, 

23 Mr. Keith, Mr. Fitzgerald end Mr. Shinn will back me up. 

24 I have not spoken to these people, to these three 

25 defendants. 

26 KR. KEITH: 	That is true. 

000217

A R C H I V E S



    

2331,7 

  

1 

3 

4 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

1.3 

15 

16 

17 

18 

19 

28 

21 

22 

23 

24 

25 

26 

 

-%R, lafaGERaLut Tnat is true. 

ER, 	Tnat. la true. He 1a.3 not at th6; meetinz 

that: night; Just Keith Yitzgerald and 

TiE COURT: I haven't been either, ollt that is not 

necessary to mnderstand what is happening. 

MR. FITZGERALD: That is correct, your Honor, it is 

not necessary to understand what is happening. 

MR, BUGLIOSII I have a very serious reason dhy I 

vigorously oppose the Jurors being released from 

sequestration. 

THE COURT: That ia why I have you in here, that is 

what I want to hear. I don't want to make an impulsive 

move and then find out they are subject to a barrage of 

adverse publicity which would in any way prejudice the 

defendants. 

MR. BUGLIOSI: My position, and I think I can state 

it here freely is, the jury is not hearing it, so I can 

state it here freely: 

My position is that these other remaining 

members of the Family are potential killers, and even if 

they do not kill, they are certainly capable of attempting to 

frighten some of these jurors, and if they are released to 

their homes -- 

You are laughing, Mr. Shinn, and I find it zo 

increUble, I'L not rvon goinz to address nyoelf to it. 

MR, SHINN: Yo,.. k..tan our lives are in da,1ge2., too, 
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after this trial? 

THE COURT: That will fie enough, gentlmens  I did hot 

bring you in here for this kind of colloquy. 

MR. BUGLIOSI: But i fears  your Honors  I fear a phone: 

call in the middle of the night to one of the jurors and a 

hang-up or an oink sound or something like that. 

This could frighten the jury away from voting 

for the death penalty for these defendants for fear of 

retribution. 

' These girls are out on the street 24 hours a day, 

out here on the corner. I think the Court 'has seen they are 

completely dedicated to the Family. 

You have seen it on the witness stand. They have 

got Vs on their foreheads, They totally consecrated their 

lives to the Family. 

THE COURT: Their testimony convinced me they are all 

borderline mental eases. 

MR. BUGLIOSI: There is further reason -- 

THE COURT: I am not sum which side of the border. 

MR. BUGLIOSI: If they are released to their home 

there is a distinct possibility that they might attempt to 

frighten one or more of these jurors away from voting for tiv 

death penalty and I vigorously oppose that. 

In addition thereto we still have the Shorty Shea 

25 

 

murder. 

         

26 

     

Every now aad then there is somethinf, In the 
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paper implying that the Manson Family has been involved 

perhaps in other unsolved murders. 

It is my belief that tae defense is going to 

be through in a week and a half or two, artyway. 

As long as we have gone seven months, I don't 

see why we should have them released at this time. They 

are going to have to be sequestered again at the time of 

jury deliberations. 

THE COURT: Well, this is what I wanted to hear, 

I wanted your honest expressions of opinion to inform me 

of things I may not be aware of. 

I am aware of everything you said so far. 

MR, FITZGERALD! I would like to address myself so your 

Honor will be in possession of all of the facts. 

It appears that my client, Patricia. Krenwthkol, 

will take the stand and also it appears that Mr. Keith's 

client is likely to take the stand. 

In addition to that I know of, conclusively I 

know of approximately three more witnesses. 

Other than that, or in addition to that, Mr. 

Shinn has about five witnesses, and Mr. Kanarek has refused 

to commit himself in terms of the number or witnesses he 

has, 

I am not saying that in derogation of Mr. 

Kanarek, you know, for purposes known to himself he does 

not want to reveal it. That is all right. 
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So I Just Nant to address myself to this tiw 

element. It may not be a couple of weeks, I hope it is, 

I really hope very definitely that we will be finished 

perhaps by the end of next week, but the way things go, 

it may be another month or month and a half, particularly 

if the prosecution decides to rebut. 

MR. BUGLIOSI: We don't plan on any rebuttal right 

 

  

8 

 

now. 
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THE COURT: Do you care to reveal the nature of your 

client's testimony at this time? 

MR. FITZGERALD: Yes, it's going to be substantially 

similar to Susan Atkins. 

THE COURT: The reason I ask, because I want to --

Of course, they did not testify at the Grand 

Jury, did they? 

MR. FITZGERALD: They did not. 

THE COURT: So we don't have that problem. 

MR., KAY: Also we have Tex Watson coming back from 

Atascadero and there will be a lot of additional publicity 

about him. 

THE COURT: The jury knows all about Tex Watson. 

MR. KANAREK: Your Honor, if I may -- 

THE COURT: One point. Just a minute, as the record 

now stands, Susan Atkins has said that she lied to the 

Grand Jury, but no one has elicited how she lied or wh.ther 

in fact she did. 
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Snaz nd.. not Ewen teated 	crosb-uxaalne.tivIt. 

She cats toatified on the stand yeAerdF4y tnut 

Manson was nol; involwd in eitner moArder, in b.x,tance. 

MR. FITZGERALD! Correct. 

MR, SHINN: She did not mention his narak:, that is 

all. 

THE COURT: The reason I mention it is because it is 

Mr. Kanarek,s client we are talking about)  I want Mr. Kartarek 

to fully appreciate Just exactly what has been said and 

what has not been said. 

In other words, what I am saying is, Susan 

Atkins has not testified so far that at the Grand Jury she 

testified that Mr. Manson was not there)  or not involved. 

She has not saia that. 

And you will not be able to argue that, because 

that is not evidence in this cade, 

In other words)  you cannot have it both ways)  

Mr. Kanarek. 
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MR. KANAREK: Well, your Honor, I think I can argue 

inferences. 

THE COURT: You can certainly use her testimony 

yesterday to argue that Mt. Manson was not involved, but 

you cannot say it was inconsistent from what she testified 

to before the Grand Jury because we don't have that evidence. 

MR. KANAREK: What I am saying, the prosecution has 

said, and I'm sure we alt agree, he has said in final 

argument you are supposed to let your memory, or your mind 

take wings. 

MR. BUGLIOSI: I said give wings to the imagination. 

But I also placed limitations upon it, not 

to fly out of the courtroom. 

THE COURT: You cannot deliberately misstate some-

thing that has been said, or say something has been said 

that has not been said. 

MR. KANAREK: One can make inferences. 

THE COURT: One cannot make inferences out of a 

vacuum. 

MR. KANAREK: I am sure the Court understands what 

I am saying. Over and above that I do make a motion 

based on the equal protections of the law and due process 

under the Fourteenth Amendment that we have an Aranda-

Bruton hearing as to this witness, Susan Atkins. 

If the Dttrict Attorney is going to bring in 

anything she said at the Grand Jury, I think Mr. Manson 
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has an equal right 

TR COURT: On the contrary, he is objecting to 

anything. 

MR. KANAREK: I don't know what he is going to do 

on cross-examination. 

THE COURT: Let's wait until we get there, I don't 

know either. 

MR. KANAREK: Out of an abundance of cautions  since 

we have had this purported excising, actually it was more 

than -- 

THE COURT: If it is not coming in on direct, 

he certainly won't be allowed to go into it on cross- 

examination. 

You don't have to worry about that. 

That is not the point of what I am saying here, 

Mr. Kanarek. 

The point of what I am saying to you is, don't 

assume something is in the record when it isn't. 

MR. KANAREK: I understand that, your Honor. 

THE COURT: In other words, you cannot go all possible 

ways at the same time in a case like this. 

If you want to object to this evidence coming 

in, then it is not going to be in, assuming the objection 

is sustained. 

And you cannot argue that it was, or it is. 

MR. KANAREK: Well, yes, what I am saying, I think 

1 

3 
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we should have an Aranda-Bruton -- and I do move for an 

Aranda-Bruton type of hearing. 

THE COURT: I see no necessity for it. 

MR. MUSICH: If there is any conversation like that 

coming in, you can ask for an offer of proof. 

MR. KAVAREK: By that time the same damage will be 
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done to Mr. Manson MI/ 

 

   

  

THE COURT: Counsel has offered to let you talk to 

Miss Atkins along with them, both Mr. Shinn and Mr. 

Fitzgerald. 

MR. FITZGERALD: Correct. 

THE COURT: You will find out exactly what this 

witness is going to say. 

MR. XANAREK: What she said she is going to say. 

THE COURT: She is a defense witness. She is not 

a prosecution witness. She is a defendant in this case. 

She is a convicted defendant in the case. 

MR. KANAREK: I understand that, your Honor. 

THE COURT: All right, if you don't take advantage 

of their offer, that is your problem. 

MR. !UNARM: It is not a matter of not taking 

advantage of their offer, it is a matter of can we depend 

upon her doing on the witness stand what she said. 

Your Honor himself has said they are not 

dependable. 

THE COURT: I just wanted to bring those matters to 
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your attention. 

I don't intend to do anything about the 

sequestration at the moment, and I certainly won't do 

anything without consulting with you further. 

But I did want to get your views. 

MR. KAY: Your Honor, I wonder if at this time if 

7 
	I could make a request, in view of Mr. Shinn putting Susan 

8 
	Atkins on the stand, that the representations of Mr. 

9 
	Fitzgerald and Mr. Keith -- I wonder if .it wouldn't be 

10 
	proper at this point for the Court to make inquiries of 

11 
	these three counsel for purposes of appeal as to what the 

12 
	strategy is in doing this, or maybe it is their clients 

13 
	have left them no alternative. 

14 
	 THE COURT: Doing what, putting their clients on the 

15 
	stand? 

16 
	 MR. KAY: Yes,putting Susan Atkins on the stand to 

17 
	confess to the killing of Sharon Tate and the killing of 

13 
	Gary Hinman. 

19 
	 I just wonder if maybe the Court should make 

20 
	some inquiry of counsel. 

21 
	 THE COURT: I don't think they are under any 

22 
	obligation to tell me if I asked them. 

23 
	 If they want to volunteer, I will listen. 

24 
	 MR. FITZGERALD: All I will say is it is done 

25 
	advisedly. 

26 
	 NR.BUGLIOSI: For guidance rather than create error 
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is the records -does the Court feet I can cross-examine 

on matters that would ordinarily , violate Aranda, if 

it is limited to impeachment? 

I dont know. Is there any case on that? 

I'm not sure about that point. 

MR. RANAREK: I don't think that Aranda -- I think 

with the language of,Arandaand Bruton, it is so broad, 

you cannot. make an artifical demarcation between impeachment- 
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TEL COU111: Aa I understand the law, a codefendant may 

take the stand Ind testify implicating his codi?!fendants, 

This happens all the time, 

MR. BUGLIOSI: Right, right, no problem with that. 

THE COURT: The only problem is the accomplice rule, 

corroboration. 

MR, BUGLIOSI: Right. 

THE COURT: Now, this particular aspect is slightly 

different because rather tnan, say, for example -- 

"Well, she's gone beyond what she said yesterday," 

Mr. Manson was not involved or wasn't present on either 

night. 

Now, if Mr, Shinn continues, it may be she will 

testify that at the Grand Jury she said Mr. Manson was 

involved and he did order them to commit the Tato murders 

and was present on the second night at the La Bianca house. 

I am just speculating now, I don't recall what 

her testimony at the Grand Jury was. 

MR. KAY: That was her testimony. 

THE COURT: But I had a hazy recollection tnat she 

implicated Mr, Manson. 

MR. KANAREK: That would be improper. 

THE COURT: Well, now, just a minute. Now, this is 

vastly different, of course, from some witness coming in 

and saying that Suzan told this witness out&ade of court 

at some time in the past tnat Wr. k;anson v;as involvrd urd 
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masterminded tne auracw,,,, and Aa4 present on the socone 

night , and so forth. 

Here what Susan nas done was teztify before the 

Grand Jury. Tnat is a fact. That is a matter of public 

record. She did so testify, whatever it was. 

MR. BUGLIOSI: Can I bring that in for impeachment 

purposes? 

MR, KANAREK: I would say no)  your Honor. 

MR. FITZGERALD: She has admitted she testified 

before the Grand Jury. 

MR. BUGLIOSI: She has riot admitted that she implicate 

Manson. She has not admitted that Hanson directed the 

murders, 

THE COURT: Certainly it is a prior inconsistent 

statement, but that is only part Of the problem. 

MR. EUGLIOSI: Right. 

THE COURT: The other problem, If it implicates a 

codefendant, because she testified about him in the Grand.  

Jury, is it excluded on some ground? 

MR. BUGLIOSI: On the grounds of Aranda. I certainly 

would like to cross-examine her on that, but I don't want 

to do it. 

THE COURT: Why is that any worse than If she seta on 

the stand and testifies about a codefendant? 

MR. KEITH: Suopoge en,r) said tnat LeLille Van Houtem 

masterminded the murders  wouldn't I have the .els.mt0 

a 
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imptvach her on hck elranr). jury testimon tc zoow tuf, 

previous occasion undor oath that Tolle acid tho }t .e.: 

aboUt -romebody el,a,o, and nothinz apout Llullo 'Jain Routes: 

MR. KAgARLKI Not in a joint trial_ jou can't. 

MR. KEITH: I would be ruined if I were nut allowed 

to do that. 

MR. KANAREK: But Aranda nako thfl point, that is why 

you have: separate trials. 

If you have a joint trial you htv to exci4e 

and delete, and Aranda does not matte an/ oiatinotion whether 

it uas done at the Grand Jury or whether it wa3 done at a 

beer parlor. 

It is still a statement within tho purvirra a 

the Aranda-Bruton doctrine. 

THE COURT: I am not convincea of that at all. 

R. KANAREK: Let's take Aranda down again;  I tr,10 
I can show your Honor -- 

MR. FITZGERALD: Let me ask you a question, 

Mr. Busliosi, is it your position that b,?causc. sn4 steted 

now she lied at the Grand Jury, that you are entitled to 

go back and auk her every bit of that she teStifled at 

the Grand Jury, whether it is a truth or whether it is a 11c- 

MR, BUGLIOSI: I want planning on doing that. 

UR. FITZG2RALD: But Gould you? 

MR. BUGLIOSII I 6c.i*t know, Out ,he 

Linda Kasabian dire,..tted 	Bianca muruor,i, 
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MR. FITZGERALD: That is correct. 

MR. BUGLIOSI: Now, can I bring out at a prior 

occasion, i.e., the Grand Jury, she testified Manson, not 

Linda Kasabian, directed the murders. 

MR. FITZGERALD: As a matter of tact, that was my 

next line of inquksy. I was going to ask: 

"Did you testify at the (rand Jury about 

what you testified here in connection with Linda Kasabian?" 

BeAause I know you are going to do that on cross- 

examination. 

Technically it is better for me to bring it out 

than it is for you. 

1R, BUGLIOSI: I don't know if I can do that. 

MR. KANAREK: If that is Mr. Fitzgerald's intentions, 

a fortior4.or something like that, if you want to get 

poetic about it, I request a hearing outside the presence 

of the jury; an Aranda-Bruton excising. 

THE COURT: You don't need a hearing, Mr. Kanarek, 

you have a copy of the Grand Jury transcript. 

MR, KANAREK: Let's go over the transcript, the same 

way we went over these letters of all the statements of 

Roni Howard and Virginia Graham, 

I think we have an obligation to do that. I 

do ask that be done on the basis of equal protection of 

the law, due process and the Fourteenth Amendment. 

As. to Mr. Manson, Susan Atkins has an adverse 
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position as far as this personality phase is concerned 

and certainly I think your Honor agrees with me this is. 

analogous to, in a sense, that we have to -- 

THE COURT: I think this is one of those situations 

where really all that is involved is impeachment, because 

she has testified as to what, in fact, happened on the 

nights. 

She did that yesterday. 

ti 
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R. UNARM: I know, your Honor. 

TEE COURT: She clearly has the right to do that, 

no matter who it implicates. 

MR. KANAREK: But the prosecution, if you balance -- 

TEE COURT: Just a minute now, she's already done 

that. She has testified as to what happened on the actual 

nights of the crimeS. 

BR. FITZGERALD: Correct. 

TUE COURT: Nam, whether she is lying or telling the 

truth is beside the point for the purpose. of these'  

discussions. 

All. the people mill be trying to do is to try 
at 

to impeach that testimony by showing that/the Cr and Jury 

she 'testified some other may. 

1R, gARAREK: You cannot do it because of Aranda 

an4.Bilitons  your Honor, y►ou cannot do it. 
THE COURT: I think this matter involves only 

impeachment, and does not involve Aranda and Bruton at 

all. 

MR. UNARM But that is why they say, in Bruton, 

it's like tell a little boy to stand in a. corner and 

not thilnk of white elephants. 

Your Honor is going to exhort and tell the 

jury that this is only impeachment. 

Now, that may be okay, perhaps in a judge 

trial, and the Court indicates even in a judge trial you 
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cannot make that distinction. 

Here Bruton says juries' cannot make that 

3 	distinction, your Honor. 

4 

	

	 TEE COURT: I am not even sure it is limited to 

impeachment. 

MR. FITZGERALD: It is not limited to impeachment. 

Green vs. California reenacts, I guess, the Evidence Code 

provision. 

- MR. XANAREK: But Mr. Manson did not make these 

10 - statements. 

11 	 1/11. FITZGERALD: We understand that, but we. are 

12 -assuming certain impeachment questions are going to. be_ 

13 asked, and then you are talking about. a jury being, 

advised it has a limited effect and what the judge and I 

15 are saying is we ;butt think such a request to the jury 

16 should be honored because it is not coming in for a limited 

17 purpose. 

18 	14R. KANAREKt 'These are not Mr. Manson' s statements. 

19 The only reason that Juan Flynn' s statement came in is 

because purportedly Mr. Manson said it. 

'21 	 Er, IlanSon is a. defendant here, and the Aranda- 

22 	problem has to do with statements. made by Susan 

23 Atkins, not by Mr. Manson. 

24 	 MR. BUGLIOSI: I think it has to be researched. 

25 	 Before I commence my cross-examination, I 

26. mean, if they finish direct examination at 4;00, I would 
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like to recess early because I don't know what the law is. 

It seems to me I can do it for the sole purpose 

of impeachment. 

Maybe I can't; I don't know. 

MR. FITZGERALD: As I said up at the bench, if Mr. 

Kanarek asks me to I will stop the line of inquiry. 

ER. BUGLIOSI: But even if you do stop now, Paul, 

I am, still wondering can'I bring in the fact that at the 

Grand, Jury she said it was not Linda Kasabian, it was 

Charlie who directed these murders, solely for impeachment. 

MR. KAMM: That is.  the point, that is the very 

point we are talking about, Mr. Bugliosi. 

I think Bruton makes it clear, the United 

States Supreme. Court said you cannot make that distinction. 

Like Stein vsalew York and those cases, no 

matter how much you tell them about it you are not going to 

get the results. 

The United States Supreme Court has said it 

and the California Supreme Court has said it. 

THE COURT: That is a factual situation. The facts 

are neither Bruton nor Armada. 

MR. KANAREK: They are statements of Susan Atkins', 

your Honor. 

THE COURT:- Of course I really don't understand 

what you are objecting to, Mr. Kanarek. 

MR. RANAREK: I don't want that jury to know -- 

3 
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I object to that jury being told that Susan 

Atkins stated that Mr. Hanson directed these murders. 

THE COURT: If they are not told that, do you really 

think they are going to believe her testimony in the light 

of her statements that she lied at the Grand Jury? 

HR. RANAREK: I would say that the cause of justice 

for everybody, the People of the. State of California and 

everyone, would be for us to depart this court and make 

it a life sentence _without -- 

THE COURT: I am sure you would like that, Er. Kanarek. 

MR. KANAREK: Your Honor, I think the cause of justice, 

I think becaase of whatever has happened in this courtroom, 

I think. that it would be fitting for us to allow this, 

especially with these matters that are coming in in connectio 

with Mr Caruso and Mr. Caballero. 

THE COURT: Suppose Mr. Caballero testifies, as he 

may very well, that what Susan Atkins told him was 

exactly what she testified to at the Grand Jury. 

In, other words, suppose he denies all of these 

things she said about him this afternoon, all the unpleasant 

things. 

Suppose he denies that. 

MR. 'UNARM: Well, admittedly -we haven,' t come to 

his testimony yet, but what I am saying, the posture of 

this case being what it is, I think the Court would be 

doing a service for the aemini strati= of justice. 
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1 TUE COURT: Let's not get into that. 

MR. BUGLIOSI: May I ask the Court a question? 

Does the Court feel that all of this is 

admissible about the contract? 

Does the Court feel that way? 

T• COURT: I thought that the reason Mr. Shinn was 

examining this client was to lead up to the Grand Jury 

testimony so that he could show what she testified to and 

why she did it. 

MR. BUGLIOSI: This was after the Grand Jury 

testimony. Now he is bringing out evidence about contracts. 

TUE COURT: What contracts? 

MR. BUGLIOSI: These contracts between Caballero and 

Susan Atkins for the sale of a book. 

/ don't see the relevance. I objected to it a 

couple of times. 

The Court overruled my objection. 

THE COURT: given it is part of the background, the 

commercial aspect of Susan Atkins' initial contact in. this 

case and also I was anticipating, if Mr. Caballero it 

certainly would go to his motivation one, way or the other. 

I agree that is anticipative, but there is a 

vide latitude in a penalty trial. 

I agree everything is not relevant, but there 

is a lot that is relevant. 

MR. SHINN:. It goes to show she was ineffectively 
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represented. 

R. BUGLIOSI: The point is we never introduced her 
testimony at the Grand Jury. 

	

4 	 HR. SHINS: That is beside the point. Thi s is the 

penalty phase now, Vincent, we have a right to show she 

	

6 	was not represented effectively. 

People vs. Terry brought up the issue whether 

	

8 	or not: you should have an attorney at the lineup. 

	

9 	 That was.  brought up in the penalty phase. 

:10 HR. BUGLIOSI: That is as.to the issue of guilt or 

	

.11 	innocence. 

	

12 	 The fact she testified at the Grand Jury has 

	

xs 	nothing to do with guilt or innocence. We never used. it. 

110 	
against her at the trial. 

xs TUE COURT: Mr. Shinn is trying to show at the time 

	

'.16 	she testified at the Grand Jury she was under some 

	

7.7 	kind of pressure and compulsion and confusion. 

FITZGERALD: Ezactlyt  

• 19 	 MR. BUGLIOS/: Assuming that to be true, what relevan 

	

/o 	-does it have =4 We never introduced her testimony at 

the Grand Jury. 

	

2 	 Ulm bad you could say this is all relevant 

	

23 	to show that her testimony at the Grand Jury was not 

	

24 	truthful and therefore tell the jury not to believe it 

	

25 	during the trial. 

But we 414. not offer that testimony. 
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THE,  COURT: Apparently he wants the jury to know 

that she lied, len't that right, ?r. Shinn, at the Grand 

Jury? 

MR. SHINN: That's right. 

THE COURT: I can't imagine any other reason he's 

taken all the time to lead up to it if he didn't intend to 

ask her what she said. 

MR. BUGLIOSI: But'the jury did not know what she 

said at the Grand Jury because we did not offer it at the 

trial, 

THE COURT: I understand all of that, but he doesn't 

think 80. 

In other words, he is trying to show her 

	

14 	present condition arises out of -- 

	

15 	 MR. BUOLIOSI: Is somewhat traceable to that? 

	

16 
	

THE COURT: Yes. I agree it appears to be far- 

	

17 	fetched, but in the penalty phase, I don't think that is a 

	

18 	valid objection. 

	

19 
	

It may be far-fetched if it has some relevancy 

to it. 

	

21 	 MR. BUGLIOSI: I would make a request, your Honor, 
22 and I think to save time on any of these far-out issues 

like the sale of a book, now they are subpoenaing the 

Los Angeles Times, that we have a conference in chambers, 

in chambers and not out there, even though. the jury is not 

present, Mr. Kanarek gets up and makes an allegation that is 

23 
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for the world press, even though there is no basis for 

it. 

The allegation is picked up by the world press. 

'I think it should be handled back here in chambers. Then 

if the Court rules this evidence is admissible, then we can 

go out in the court. 

But to permit Mr. Kanarek or Mr. Shinn to get 

up there and ask question's of these people, the questions 

themselves imply something sinister and shadowy, and then 

force me to object in front of the jury -- or if the jury 

is not present, let the world press hear it, I don't 

think it is right. 

MR. FITZGERALD: Without involving your integrity at 

all, there are some very, very disturbing aspects around 

the sale of Susan Atkins' story, and the representation 

by counsel before the Grand Jury. 

MR. BUGLIOSI: It should be handled here in chambers, 

THE COURT: That is a matter that should be handled 

by the State Bar, in my opinion. That has nothing to do 

with this ease. 

MR. FITZGERALD: I agree, brit now we are getting into 

an area that is highly disturbing. 

Mr. Caballero represented to me as another 

member of the Bar that there was still in effect an 

agreement between you and him that Susan Atkins was to 

receive life. 

23,339 

7 

B 

9 

10 

11 

12 

ra 

111?4  
15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

26 

000240

A R C H I V E S



23,340 

  

     

     

MR. BUGLIOSI: There cannot be an agreement between 

me and him. The District Attorney's Office 

MR. FITZGERALD: Between 	District Attorney's 

Office and him that she is to receive life imprisonment, 

and she will never die in the gas chamber. 

He told me that. 

He told me if Mr. 5h Ann kept Susan Atkins off 

the witness stand, you know, some sort of a deal would 

still be in effect. 

There are a number of representations that have 

been made to her by people in, you know, authoritative 

positions. 

Also we are taking the position that -- well, I will 

leave it to Mr. Shinn. 

MR. SHIM: For your information, Vince, I talked to 

Mr. Caruso and Mr. Caballero even last week when Z subpoenaed 

them. 

They said we have a deal, Busch, Younger -- I 

don't know if you were there -- Stovitz, they promised once 

she went to the Grand Jury that they would not ask for the 

gas chamber. 

Maybe you don't know about that, but that is 

what they said, and they will swear under oath on it. 

THE COURT: Assuming that were true, teen what? 

MR. SHINN: Then he won't ask for the death penalty 

for Susan Atkins. 
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MR. BUGLIOSI: Are we going to instruct the jury on 

the law of contract, material breach, revocation? 

THE COURT: She retracted her testimony at the Grand 

Jury. 

MR. FITZGERALD: Of course that is what they say. 

MR. SHINN: She did not get under oath and retract 

her testimony at the Grand Jury, your Honor. 

MR. BUGLIOSI: She said today and yesterday she lied 

at the Grand Jury. 

THE COURT: Mr. Shinn, you made a motion in this case 

to suppress her testimony. 

MR. SHINN: It was denied. The motion was denied. 

THE COURT: You'd better go back and look at the 

record. It was not denied. 

MR. BUGLIOSI: She testified that she lied at the 

Grand Jury today; she did. 

MR. FITZGERALD: Yes, 

MR. MUSICH: And. yesterday. 

MR. FITZGERALD: What I meant to say is, it is their 

position, meaning Caruso and Caballero's position, that she 

has now reached that agreement, if there was in fact 

an agreement in existence, that she would receive life by 

controverting her testimony at the Grand Jury, 

THE COURT: As far as this Court is concerned, there are 

no deals pending:  just so the record is clear, gentlemen. 

If anybody is laboring under the illusion that I 

;,•\ 
15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

26 

000242

A R C H I V E S



1 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

14 

• 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

26 

23,342 

am going to give any consideration to any deal somebody has 

made sometime tithe past2  you might as well forgot it. 

MR. FITZGERALDt Then we ought to, in a sense, 

confront the Court directly, if in fact we can present 

evidence of a deal that was made as to one defendant, and 

perhaps more than one defendant, isn't that evidence 

admissible in terms of mitigation? 
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MR. SHINN: Sure it is. 

BR.FITZGERALD: The death penalty, it seems to me, 

is one penalty that ought to be applied equally. 

If there are some sub rosa ingredients in 

regard to the life or death of any of these defendants 

NR*BUGLIOSI: How does this mitigate against the 

aggravation of the murders? I don't see haw it comes 

in under mitigation.- 

TEE COURT: I don't either. 

HR. FITZGERALD: If in fact you have a deal, let's 

assume a hypothetical situation, if you have a deal with 

the Governor that Susan Atkins is never going to be exe-

cuted even though she receives the death penalty, I think 

this jury is entitled to know that in assessing penalty 

for Patricia Xrenwinkel. 

HR. BUGLIOSI: No. 1, I don't think so. 

No. 2, it is different because the Governor 

has the power under the law of commutation, whatever it is, 

to reduce the penalty. 

The District Attorney's office does not have 

any power at all. 

MR. EXITR: The District Attorney has the power to 

recommend to the judge to reduce the penalty. 

MR. KNAREK: You have vast powers, Mr. Bugliosi. 

You can stand up in front of that jury and you 

can say, instead of arguing very very vociferously and, 
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you know, intensively, for death, you can say to the 

people 	and deputies do it in this county all the time, 

when they really don't want the death penalty they say 

"Ladies and gentlemen, you heard it all. I leave it to 

you." 

There is a vast difference between that and 

getting in there and doing everything possible to get the 

death penalty. 

BUGLIOSI: I just want to reiterate two more 

points. 

In the future, anything that smacks, your 

Honor, of having no relevance to the issue of death or 

life, and I give you one example, this Los Angeles Tines 

issue, I would request •110.1•1. 

TBE COURT: There is a motion to quash the subpoenas 

on that which will be heard a week from today. 

MR. 'FITZGERALD: And Gibson, Dunn & Crutcher are in 

a good position to xepresent the Los Angeles Times. 

MR. BUGLIOSI: I request that motion and all motions 

like this be heard here in chambers. 

le. RAITAREX: Absolutely not. 

BUGLIOSI: There is no reason to go out there and 

permit Mt. 1anarek to make allegations unsupported that arc 

picked up by the world press. 

THE COURT: Mr. Bugliosi, many ties during this 

trial your ex-boss Ir. Younger attacked the judicial system 
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for publicity orders, for sequestering the jury, for 

in-chambers -proceedings. 

ER. BUGLIOSI: The Court's position was that he was 

wrong on that. 

TE COURT: And it still is. 

MR. BUGLIOSI: How does that make Mr. Kanarek making 

these allegations in open court right, then? 

THE COURT: It isn't a question of who is right, or 

wrong. 

ER. BUGLIOSI: The Court has not bought the equal 

protection argument yet that I have ever heard, I mean 

even assuming what the Court says is right, this. does not 

mean -- 

THE COURT: I an saying now, because apparently you 

are afraid that Et. Kanarek is going to suggest that somehow 

the District Attorney is involved in something here, I 

haven't the faintest idea what it is, but whether the Court 

later rules it is irrelevant or relevant does not make any 

difference, and there should be some kind of a sub rose 

hearing to determine its relevancy, and I am saying this 

is a position one hundred and eighty degrees opposed to the 

position, taken by the District Attorney throughout this 

trial. 

MR. BUGLIOSI: The District Attorney never sought 

to impugn sinister motivations to anyone in 	this trial. 

TBE COURT: I am saying your office has opposed -- 
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MR. =LIM: I see what you mean. 
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int. COURT: -J.-. the publicity order, and opposed 

sessions in chambers out of the presence of the media, 

the obvious purpose of which was to prevent any prejudicial 

publicity going to the jury. 

He opposed all of these things. 

Be opposed sequestration.' 

R. BUGLIOSI: That is true. 

TUR COURT: Now, why should we start having chambers 

conferences? 
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MI.- WO:Z:0a: I wink t:lis.4 subsequent to that your 

Honor c:4,44 conduct many hegrin&J in chambers despite the 

Distr:Ivt Attornes. 

TEE COURT; I disagreed with to 	and from that point 

on I dit". what I wanted to do cad I'm still doing that. 

z. BUOLIOSII That's rit,:ht, but I'm saying that 

situations like thiso  knowing Mr. Kanarek, that he does 

mum allegations that ere unsuostantiated many_timos, 

certain things should be heard in chambers here, and if 

the Court rules they are admissible, then we go out in open 

court in front of the jury and it all comes in. 

If the Court rules it is not admissible 

THE COURT: We are not going to keep running back 

In chambers every time someone asks a question to determine 

itsa relevancy. 

'If you two want to carry on a colloquy after we 

,are through here,.go ahead. 

We don't need all of this on the record, 

Anything else or an official nature? 

MR. KANLREEz Nay I have my ruling on my request for 

an Miranda-Bruton look at the transcripts in connection with 

MIsc Susan Atkins? 

THE COURT1 Mr. Eanarek appRrently you don't hoar 

vtrg well when I.nEw thalgAi 

MR. EANAREE: I don't tbinh Dour Honor has explicitly 

ruled on that, That is all. I m'y be wrong. 

000248

A R C H I V E S



23.343 

TEE COURT: It would serve no possible purpose, 

since you knbv exactly what the witness said at the Grand 

Jury, 

MR, KANAREK: I know, but I am saying before it is 

offered to the jury, I am asking for an excise, a deletion, 

THE COURT: Of what? 

MR, KANAREK: Go through the transcript word for word, 

the way we did with the Roni Howard and Virginia Graham 

statements, for instance, that is what I am asking for. 

Now I am asking your Honor to rule on the motion, 

that is all. 

I have asked for it, and your Honor, I don't 

believe, has ruled on it. That is what I masking for. 

THE COURT: I don't even understand it, Mr. Kanarek, 

to tell you the truth. 

MR, KANAREK: What I propose is we take the Grand 

Jury transcript, the same way we took the Roni Howard and 

Virginia Graham statements ,- 

MR, MUSICH: Are you offering that transcript in 

evidence? 

THE COURT: You want an edited version of the 

transcript before the Grand Jury to come before the jury in 

this ease? 

MR. KANARK: I have every reason to believe that 

Mr. Bugliosi is going to use that to impeach..  

THE COURT: Why don't you wait until he asks those 
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questions„ make those objections, and I will rule on 

 

them. 

   

 

He may never ,ask them. 

MR. KANAREK: Then I will ask for an offer of proof, 

then, the same way we did with the letters pertaining to 

Susan Atkins and the confessions. 

THE COURT: We haven't had a recess. Let'e take a 

10-minute recess. 

(Recess.) 
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(The following proceedings occur in open court. 

All defendants, all counsel and all jurors present:) 

THE COURT: All defense counsel and jurors are 

present. 

You may continue, Mr, Fitzgerald. 

MR. FITZGERALD: Thank you. 

CROS8 EXAMINATION (CONTINUING) 

BY MR, FITZGERALD: 

Miss Atkins, were any of these people on Cielo 

Drive, on the evening of August the 8th, killed as the 

result of any personal hate or animosity that you had 

toward them? 

A. 	No. 

4 	Did you kill them out of any passion? 

A. Passion? 

4 	Hatred? 

A. 	No. 

Did you have any feeling toward them at all, 

any emotional feeling toward any of these people, Sharon 

Tate, Voityck Frykowski, Abigail Folger? 

A. 	I didn't know any of them. How could I have 

felt any emotion without knowing them. 

I just loved them. 

During your life, from time to time, I tako it, 

you have had hostile and aggressive feelings towards other 

• 
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humar tte.:alcs„, hon. :4.,).1 a.(ni 

1.11Art 0  

4,, 	You trove hit ic, 1 	occasionally in anger? 

YeL, When tray i9 	1 used to hit some of 

my frienu, anc they vcoula hit of& back. 

I have hit peopic. in anger, yes. 

(I, 	But ac far .at ye € 	e concerned, these people 

were not killed out of any al-4*e? 

h. 	No. 

41 	That you harbored in, your heart? 

A. 	N0. 

C4 	Can you tribe the emotions that were in your 

heart and in your mind at the time these killings occurred? 

A. 	1 wail at the height of my fear. 

Bometimer -- fear is something that is exactly 

what it says, fear. 

-Q 	Were you afraid that they were, going to physically 

retaliate or something? Is that what caused the fear? 

No. 

Ey gear was just my awareness. 

war auare of everything that was going on. And 

At the height or my fear, uhRt 1 .;s doing was right, when 

I war doinc it. 

T Viat mo Imtre45, 	f'lt no malice. I wau comins 

from love, at taw tclAt 	11 r4 

if :felt uat up:Wmtend 4-.11;4. If you havo ever been 
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at the height of your fear. 

How can somebody be killed out of love?'/-- 

Out of love? 

You didn't think this 'was any mercy killing? --- 

A 	Mercy killing? No. 

As a matter of fact, I believe I told Sharon 

Tate I didn't have any mercy for her one time, and I don't 

expect any. 

To explain the feeling that I felt through 

words at the time would be almost impossible to relate it 

to you so that you could understand 

What I was doing, I was coming from love. 

I had no thoughts in my head. I just did what 

I did because that is what. I did( 

And I just know that I was coming from love. 

And I felt everything./ 

It was like, when I would stab, I was stabbing 

myself. .00"--- 

I had to be willing to give my life in order 

to take another human being's life!-- 

This was not in thought in my mind at the time. 

I had no thoughts in my mind at the time, as I have no 

thoughts in my mind nowV' 

Q 	Do you feel that I am not able to understand? 

A 	What I am saying? 

What you are saying. 

A 	Are you? 
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You said that you did of think Ivculd be able 

to understand. 

To express it in. words. 

What feels right to ze, viten I am doing sorzetbn 

and I feel and believe and know that it is right, aad I am 

coming from love, it feels good. 

The 

 

touching of a flower, looking at the sun, 

getting iny brother out of the penitentiary for something 

that l had done, whatever I do and I knaw is right hen 

am going, it, feels good. 

les, it feels good. 

geld  at the height of my fear, it was death and 

life all in one motion. 

1 
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flow can it he right 	l ..-,,,m,Ota/d71 

A 	Holir can it not be 	= 	1 done 12itil 

3 E love? 

 

feel no guilt fcr 	h,!rf. 4WIrmai 

Did you ever feel 4yt0.1.x1- 

A 	Remorse? l'or 	 Imo* 	=to me? 

Did. you ever feel tIcris 

SorrY for doing lezia vat --1,:•4e7nt 	=ra: a 

The only time I fait e.71.-t7 is larhenI lied. 

TbAn I felt sorry far myself, that I wAtz t co-con  er- T*4 to 

face up to vhat I had dorm,, a= i5. sizIng vtizt I did -b=atse.,  I 

believed and felt and krzir 	 Num 	for 1m. 

Hat far anyone 	'Tat fi= 

But certainly FIT.x-rmr Tate, .0#1.goLl 7o1ser.7  

IL 

12 4 

Voityck Itykowski and Steven 

to do with the fact that .1&-. 

they? 

Peraonally? 

P=sanally. 

to 	rcave .=-Abinz 

leaszarax-11,. 	=re. sr-eds. did 

As indivirhIPIA? 
m 

As inflividnals, 
21 4  

A 	I cannot speak f.z- 

41, 	But they verenst 	c`; 	Eie„Emealail 4 z, 
:4 rzap2naniz: =rest in. any respect, -were  

for his in-rest. 

A They  are part of t,410 to ,syet= 
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my brother for something that t 	A., :i.,' two luumc thet 

on the system. 

The only way I kw.w zmo, Z.Dtav ULU -LI 

vas right to ma +elk 1. gm and it is 7:140... ,..,:, 4A= 	1UN 	71h,J. 

truth and what I feel and know .4u 6,;, ..'v.o.tvg,  wora 	-.Trona 

in all of your eyes, and you 4e %e. 	1'4 	:7011- tee, ,mit 

in yourself for everything otn4e.y..tio,t 42 you 'lava avtn7 

I have no guilt in me. 

MR. FITZGERALD: I have notz'gx.ts, elartner. Tham lots. 

DM= ZIN.V.vinTRLITON• 

BY P. RED; 

Q. 	Miss Atkins., how old, Net..rt you ',Then Tau. liztat 

started taking LSIY? 

A 	18. 

And how old are you, now 

A 	22. 

Q. 	Arad" you'were in Sam 7=m-taco .vnan 

took_ LSD? 

A 	Yes. 

Q 	And did. you take it rAc.p.1,4111,-, 

you were arrested? 

A 	Regularly? 

Yes. 

A 	On a. schedule, no. 
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4 	Not on a schedule, but often perhaps would be a 

better word. 

3 	 • 	Yes, I have had -- you can say I am saturated in 

4 	LSD. I sature2tedAyself in it. I have had so much acid that 

• Could you explain to us perhaps the reactions 

0 effects acid had on you when you saturated yourself with 

it? 

A. 	LSD is like a catalyst. It opens your eyes and 

allows you, as an individual, to look at yourself and 

everything around you any way you. want to look at it. 

And for a long time I didn't like what I saw, and 

I went through a lot of changes. 

I don't feel I ever had a really bad trip like a 

lot of people, jumping out of a window. 

Anyone who is.  going to jump out of a window on 

acid is, going to do it anyway, you know. 

I just went through a lot of beautiful changes. 

Colors became brighter, I became happier inside. 

I had a lot of traumatic experiences. I would 

be brought to "now" so fast that it frightened me and I 

closed my eyes. 

One time I recall a young man left me, and I 

had just taken a lot of acid. 

He walked out of the house, my apartment, and he 

turned on the television set and he told me, "Watch the 

.television and let the television program you, and when the 
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71.197 

toleviaion goes off and there is no more programs, lay down 

and go to sleep." 

Well, I was very, very, very stoned, and I was 

`watching the television. 

Itlooked -- it was animated. None of it 

looked real. It was like I was from another planet and I 

was looking down. It was really funny. 

Until I reached over and turned oft the tele-

vision and I went into the bathroom and looked in the 

mirror and I saw myself. 

I'd look away, and then I'd look at myself 

again. 

And I saw myself. I saw my father and his age, 

and everything that he had ever told me, on my face. 

Then I began to.grow older right before my very 

eyes. I began to get old and wrinkled and my hair began to 

get.gray. 

And I looked at my hands, and my bands got age 

spots on them, and they got arthritis in them, And I.  grew 

old and I died right before my very eyes. 

It was quite an experience. 

3 

4 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

000258

A R C H I V E S



	

23,3n 	 

Then I couldn't get away from the mirror. 

I would want to go away from the mirror and the reality of 

what I was seeing. 

And I went to bones. My skin fell off. I went 

to bones. 

Then I-closed my eyes, and I wasn't really 

thinking too much about anything, since I, was dead. 
x. 
.And I opened my eyes and it was like I was 

reborn. It was like 'I never -- there was nothing on me. 

Ives nothing but pureness. 

This was, oh, maybe around 19 	late 1966, 

early 1967. 

And I continued to drop acid and. continued to 

go through LSD trips. 

One time I took about 15 tabs. 

Q 	And did you have similar experiences as you 

have just described to us? 

A 	Well, that one kind of stands out in my mind. 

You have had other traumatic effects? 

A 	Yes. 

I have had some beautiful, beautiful trips. 

At the time you went to the Tate residence, 

had you, at that time, or some time shortly before, taken 

acid? 

A 	Yes. Quite a bit. 

Q, 	Now, with respect to going to the, Tate residence. 
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At what time, with relation to actually arriving at the 

Tate residence, did you take acid? 

During the car ride, or before? 

No. It was before I actually got in the car 

and drove up to the house with everyone. 

I had taken acid the day before, and I took 

another tab, I believe, that afternoon, when the sun• was 

starting to set. 

Ordinarily, how long does a trip last, or does 

it vary in length? 

A 	I come down when I want to come down. 

If I want to take acid and go up and never 

come down, I never come down. 

With respect to the next night, did you take 

acid before then? 

A 	Yes. 

Before going off in a car? 

A 	Yes. About maybe an hour before I went off 

is the car, I would sayx  if that is in. relation to time, 

you know. 

So many people have sat up here and say they 

don't relate to time. I have stepped out of time. 

You are all lost in time. I have stepped out 

of it. 

To your knowledge, did the other girls also 

take acid? 
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A 	To my knowledge? 

Yes. On the evenings before the Tate and La 

Bianca? 

A 	It is not for me to say whether I know. All I 

know is I -- 

r 
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q 	If you, don't know? 

A. 	I don't know. 

They could have andtilt* ctould not have. 

I believe they irti4ht have, I think they did. 

I felt like they did. 

q 	Do you believe your zaturation with acid in some 

mAnner has affected your judgment and your mind? 

A: my judgment? 

Q 	Yes. 

I don't judge. I only judge me by what I feel. 

If I do something that doesn't feel good, 

stop doing it. 

MR. KEITH: I have nothing tartaar at this time. 

THE COURT: Any further examination? 

MR. KANAREK: Yes, your Honor. I just have a few 

questions, if I may. 

DIRECT EXAMINAT/Oz 

BY MR. KANAREK: 

(4 	Miss Atkins, did som W1000 change hands as a 

result of these publications that you have spoken of? 

L 	That is what I have acs d, I have not seen any 

records of any money. 

You have heard the figura $90.400? 

Between seventy and rancti  thousand. Somethini. 

like that. 
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4 	Let me ask you: Who told you those figures? 

A. 	Various people. 

I questioned Mr. Caballero on it, and he 

turned away from me and he said, "Oh, no, it couldn't have 

been that much. As a matter of fact, I have the figures 

and I will show them to you," 

He never showed me. 

I asked him how much it was. 

It came to me through the, grapevine in the Jail 

house that the 1,000,000th copy was sold about six or eight 

weeks ago. 

4 	But your state of mind is that it is about 

$90,000; is that right? 

A. 	Well, you sell a book at a dollar a copy, a 

dollar and a half a copy, and a million copies are sold. 

That is approximately -- 

4 	This book sells for a dollar and a half a copy? 

I don't know how much it sells for. 

MR. KANAREK.; Thank you. 

THE COURT: Mr, Bugliosi? 

MR. BUOLIOSI: I'd like to ask for a recess at this 

time, as I indicated back in. chambers. 

. THE COURT: Can't you, proceed in another area, 

Mr. Bugliosi? 

MR. BUOL/OSI: Very well, your Honor. 
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CROSS -EXAaINATION 

BY MR. BUGLIOSI: 

	

Qs, 	Susan, ultimately you fired Mr. Caballero; is 

that correct? 

Yes. 

When did you have this meeting with Mr. Manson? 

You said that after the Grand Jury you wanted to 

talk to Charlie. Then ultimately you met with him. 

When did you meet with him? 

	

-.A. 	The exact day? 

	

‘1, 	Well, approximately. What month was it? 

	

1. 	February maybe. 1 don't know. January, 

February. 

• January or February of 1970? 

	

A. 	'70, yes. 

• 
3 

4 
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0, 	And way that at Sybil Brand? 

A 	No. It was at the new County Jail. 

Q There was you and Charlie Manson, and who else? 

A 	Richard Caballero. 

Q And how long did you talk to Charlie? 

A 	Ohl  I don't know how long. 

Q Was it, a. short meeting or was it a half hour, 

an hour? 

A 	I don't know how long. 

Do you have any idea at all? 

A 	No. 

Q 	It was more than a few minutes? 

A 	Okay. 

Q Well, I am not telling you. 

Was it more than a few minutes? 

A 	I don't know. I don't know time. I don't 

know bow much time it was, how long it was. 

I know that I said what I wanted to say and 

heard what I heard, 

Without going into what was said, was there any 

argument among you, Mt. Caballero and Charles Manson? 

A Arguments? 

Q 	Yes. 

ER. KANAREK: That calls for a ,conclusion, your 

Uonor. 

TI B COURT Overruled. 

5 

6 
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You. may answer. 

THE WITNESS: Not that I know. 

3 	BY Wt. BUGLIOSI: 

Q 	Did you. fire Mr. Caballero a day or so after 

you had this meeting with him  and Charles Manson? 

A 	Yes. 

Q 	Did Mr. Manson tell you to fire Mr. Caballero? 

A 	No, he did not. 

KANAREK: I object to that as hearsay, your Honor. 

o 	THE COURT: The answer is in. 

it BY IS. =LIM: 

12 	 ta 	Did the meeting you had with Mr. Caballero 

13 and Charles Manson have anything to do with your firing 

-I. Mr. Caballero? 

A 	lir.ave,,Anyti-drig to do with it? 

16 	 q 	Yes. That meeting. 

17 	 A 	I saw Mr. Caballero go through a lot of changes 

'a and hide a lot of things before my eyes, and what I saw 

and from what I had been seeing earlier, yes, it did. 

From what he hid at that meeting from me, 

I did fire littn, and that meeting had something to do with 

it, but not all of it. 

Now, you testified, Susan, that there were a*---

ftif reasons for going to the Tate residence and murdering — 

1 

these people; is that correct?--- 

21 

22 

23 

24 
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26 A Corrects  
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And what are those reasons againt/l  

A 	Those rea ons? 

Yes. 
3 

4 

5 

6 

7 

sf 

9 

10 

11 

A, 	First and the most reason, since you seam to 

need a reason, is to release my brother from your system.' 

Ey excuses that I played around with in my 

mind were various excuses in order to justify my saying 

what I said to those two women in that jail. 

One excuse, a revolution, It sounded like 

good excuse at the time. 

Another excuse, I used Charlie as an excuses,- 
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How did you U50 Charlie a an excuse? 

I. 	I wanted e7cryone to :.now stoat A;:aari,2L 

3 ' ,!iaasn. 

4 4 	Well that was your stated reason for , 

s 	Road. Howard about what had happened; isn't that right? 

At the Grand J 6 

4 No. 

8 	 You told Roni Ho'erard hat happened with respect 

9 	to the Tate murders because you wanted the world to know 

19 about Charlie; is that correct? 

II 
1  
1 	A. 	I told that to Roni after I had gotten to the 

12 1 Grand Jury and after Roni Howard and I were locked up in the 

same cell block together. 

That was an excuse. 

Do you consider the word "motive" to be somewhat ' 

synonymous with the word "reason"? A motive or a reason for 

doing something? 

A. 	Do I feel that reason -- ! 

4 	Do you feel that the word "reason" and "motive" 
mean essentially the same thing? 

A. 	The same thing? 

Yes. 

All words mean the same thing to M3 right now. 

Well;  the word "reason" doesn't mean the Lame 

thing as "murderx$: does it. to you? 

Reason? 
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Yes. 

A. 	Means the same thins as murder? 

4 	Right. 

• Do you have a reason? 

• I am asking you, does the word "reason" mean the 

same thing to you as "murder"? 

don,t know what the word "murder" means, 

4 	Do you know what the word 

• By your standards I know what the word murder 

means,}  and by your standardt I know that your meaning for 

reason is, 

My meaning? I have none. 
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-rN 	 Well, you are capable of using the English 

language, aren't you, Sadie? 

Oh, yes. 

And you use certain words like "reasonsr vmotive,' 

"fear,' "world," "myself, "understand," things like that. 

You use words like that, don't you? • 

A, 	To express to you what I am feeling. 

Right. 

A 	So that you can comprehend what I am saying. 

Right. 

Now, when you use the word "motive," what does 

that word mean to you? 

A 	Motive? 

Yes. 

A 	Motivate MAWS. 1 

-Q 	Does it mean "reason" to you? 

A 	Reason is an excuse, to me. 

Q 	You did writ:a letter to Roni Heard in 

December of 1969 at Sybil Brand; isn't that right? 

A Yes  

She had came to me and wrote me a letter and 

asked me to explain to her so that she-could understaa67--- 

Q 	So you did write her a letter; is that correct 

A 	Yes. 

P In that letter, Susan, did you tell Roni Howard 

In discussing the Tate murders, that: 
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"There was a so-called motive behind 

this. It was to instill fear into the pigs and--

to bring =Judgment Day, which is here now 
".— 

Did you tell her that in the letter? 

11k. SHINN: Your Honor, may I object? 

This is improper cross-examination, your Honor. 

The letter was never discussed on direct 

examination. We never discussed the latter in direct 

examination. 

THE COURT: The witness did, however, refer to a 

conversation with Roni Howard, did she not? 

MR.. SHINN: Ec is going into the latter. 

We didn't go into the letter from Roni Howard. 

We haven't gone into any letter on direct examination. 

believe he has gone beyond the direct now 

when he starts talking about these letters. 

THE COURT: Approach the bench, gentlemen. 
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(Whereupon, all counsel approach the bench and 

the following proceedings occur at the bench outsid-; of 

the hearing of the jury:) 

THE COURT; Mr. Bugliosi, you night check the case 

of California vs. Green on the matter we were talking about 

in chambers. That is, the admissibility of her testimony 

at the Grand Jury. 

There is another recent Georgia case -- I have 

it on my desk now but I don't recall the name. 

MR. BUGLIOSI: Can I, get it from you after court? 

THE COURT: Yes, if you want to drop in. 

It is a 1970 case, a recent ease, involving the 

admissibility of hearsay under a. Georgia conspiracy 

- exception, against the objection that it was a violation of 

the confrontation clause. 

The Supreme Court reversed the Fifth Circuit, 

'which had held it was. 

So the ruling now -- well, you can read the 

case for yourself.. 

MR. UNARM Didn't that involve a confession? 

THE COURT: NO, not a confession. 

In any event, you might check those two cases. 

MR. BUGLIOSI: Right. 

THE COURT: Now, what is the objection, Mr. Shinn? 

MR. SHINN: Your Honor, I didn't go into any lettore 

to Roni Howard on my direct 	examination, your Honor. 
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11 

BugIlosi is going into thet;:c letters 

that Sri aan Atkins wrote to Ront Howard. 

nE, BUGLIOait But she testified to the motive for 

theae murders. Now I am bringing out a prior inconsistent 

statement, mhicn is a different motive. 

She said she went to the Tate residence for 

Beausoleil, or things like that, and I aa saying that at a 

prior time she made a prior inconsistent statement. 

What is the problem? 

KANARBEI if I ay be heard? 

We are entitled to a limiting instruction on it, 

12 
	

THE COUElt linen the time comess  then you draft such 

13 i instruction and I will consider it. 

Ilk 	BR. KANAREK; I know, your &nor, but taese aro 
15 	41rcady under a limiting instructiOn because of Aranda and 

16 	Bruton,, supposedly, 

17 	 There is an implication tnat these are the words 

18 	of 	.r, Hanson, 'I-revolution,' and so on. 

19 Therefore, Iwould ask yoga  to ad=nist tte jury 

20 %Mt ON at 	is time 

THE WORT: 	He is talking about the words of Xisg 

Atkins. 

.23 NR. KANAZEK: 	Right. 	B,ut thte ter tinsny cannot be 

used azairst LI% rgans= for any ptArp:Te.„ ano.' 	Ee.dzoniza 

25 menm to1; vuffioing, I az;,_ for a mistrial, 

-25 
	

71-,is is the reason that ve Ikamt throq4LL ttel. 
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These are her words and only to be used against her. 

2 

	

	 And especially in a penalty cane, I as; your 

Honor to inform the jury that this can only be used against 

4 her. 

THE COURT: Do you have any objection to such a 

6 	limiting instruction?. 

7 	 RR. BUGLIOSI: No, I have no objection. 

8 	THE COURT: Well, I think we will recess at this 

9 time and you can bring it up in the morning when we reconvene 

10 	 MR. KANAREK: I ask for an admonition at this time 

11 	when it is fresh in the jurors' minds. 

12 	 MR, BUGLIOSI: She hasn't answered it yet. 

MR. KANAREK: I ask that you admonish the jury not 

14 

16 

17 

18 

19 
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21 
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23 

24 

to consider it for any purpose at this point. 

THE COURT: She hasn't said anything yet. 

MR. KANAREK: But they heard Mt. Bugliosi's question, 

THE COURT: By the morning they will have forgotten 

it. 

(Whereupon, all counsel return to their respective 

places at counsel table and the following proceedingz 

occur in open court within the presence and hearing of the 

juryl) 

THE COURT: We will adjourn at this time, ladies and 

gentlemen. 

Do not converse with anyone or for:, or expresa 

any opinion regarding penalty until. that issue la filly 
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1 
	submitted to you. 

The Court will adjourn until 9:45 tomorrow. 

	

a 
	 The reason we have not been starting promptly 

at 9:00 every morning is that the Court has some other 

	

5 
	matters on its 9:00 o'clock calendar and it has taken time 

	

6 
	to dispose of those matters. 

	

7 
	 We do have some matters at 9100 o'clock tomorrow. 

	

8 	Hopefully we will be through at 9:45. 

	

9 	 (Whereupon, at 4:26 p.m. tho court was in 

	

10 	 recess.) 
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LOS ANGELES, CALIFORNIA, THDRSDAY, FEBRUARY 11, 1971 

10:35 oiclock a.m. 

THE COURT: All defendants, counsel aad jurors are 

present. 

You may continue, Mr. Bugliosi. 

SUSAN LENICE ATKINS, 

resumed the stand and testified further as follows: 

CROSS-EXANINATION (Continued) 

BY MR. BUGLIOSI: 

Sadie, you. say you had a meeting with Charles 

Manson and your attorney Mt. Caballero at the County Jail 

in February of 1970? 

A 	I would imagine that was the month, I don't 

know the month for sure. 

And right after the meeting you. fired Mr. 

Caballero, is that correct? 

A 	Right after? 

Yes. 

A 	I told him I was dismissing him as my lawyer. 

Immediately after the meeting, is that correct? 

A 	I believe it was the next day I told him. It 

wasn't 

I had gotten word out through the underground 
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system to have another lawyer come up and see me, and Mr. 

Shinn came up and saw me. 

I did not know what lawyer it would be. Mr. 

Shinn came up and saw me and I discussed with Mr. Shinn 

on him representing me, and that is when I let Mr. Caballero 

know. 

But the day after you had the meeting with 

Mr. Caballero and Charlie you fired Mr. Caballero, is that 

correct? 

A 	It could have been the day after, Mr. Bugliosl-, 

I'm not sure exactly which day? 

What did this meeting have to do with your 

firing Mr. Caballero? 

You said yesterday there was a connection 

between the meeting and firing Mr. Caballero, what was the 

connection? 

A , If I said there was some connection, the 

connection was within my mind, as I have spoken previously 

yesterday, I had told. Mr. Caballero many many times before 

I ever went to the meeting with Charlie that I was going 

to fire him if he did not do what I asked him to do. 

And he just would hot do what I asked him to 

do, and it just took procedure. 

And the meeting with Charles was part of the 

procedure to see another lawyer in order to fire Mr. 

Caballero, and that was the procedure. 

000277

A R C H I V E S



2a,377 

  

W,cs there a discussion at this ro,etiag  between 

you Et. Caballero and Mr. Manson about getting another 

3 	lawyer for yctL? 

4 
	 No. 

mat did 	gansom say at this maeting 

. 	 That vould be almost impossible. to recall. 

7 t 
	 We just looked at each other. 	got what 

a 1 wanted to get. 
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Q What did you want to get, Sadie? 

Q Want to get? 

Q You wanted to get a look at Charlie; right? 

A. 	Well, yes. 

I wanted to look at him and I wanted to face him, 

and I wanted to face what I had done to him. 

Q Did Mr. Caballero and Charlie argue at this 

meeting? 

A. 	No, not that I would call arguing. 
that 

' SO if you say / Mr. Shinn appeared at Sybil 

Brand and he was the one that you sent for? 

A. 	I hadn't sent for any lawyer. I had just asked 

a visitor of mine to send me up a lawyer, and he held up a 

card in the visiting window and tho card said, "Days Shinn." 

And I said, "Okay, send him up." 

4 	Who was this person that you talked to? 

A. 	Paul Watkins. 

14 	Now, you were aware, weren't you, Sadie, 

that long before Mr. Shinn represented you, he did some legal 

work for Mr. Manson. You are well aware of that, aren't 

you? 

A. 	I was aware of it after I had met Mr. Shinn, not 

before. 

I had no knowledge of Mr. Shinnor his contact 

with Mr. Manson or- anyone else. 

4 	But you did find out later that long before 
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Mr. Shinn became your lawyer he was doing legal work for 

Mr, Manson, 

That is correct, isn't it? 

A. 	Yes. After I hired him. 

Q 	Do you feel that that was somewhat of a coinci- 

dence, Sadie? 

A. 	A coincidence? 

Q 	Yes. 

There are lots of lawyers in Los Angeles. Did 

you just think it was kind of a coincidence? 

A. 	I didn't really think anything about it. 

q You know there are a lot of lawyers in 

Los Angeles, do you not? 

A. 	Sure. 

Q 	Over 2,000? 

A. 	Approximately. I have looked at the lawyer's 

list . 

• Were you shocked when you found out that Mr. 

Shinn who was now representing you had done legal work for 

Charles Manson? 

Did that surprise you at all? 

A. Shocked? Surprised? 

At that time, I didn't think anything could 

surprise ma. 

Just one of those things in life, ch, Sadie, 

that happens now and then? 
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• Okay. 

Do you love other people, Sadie? 

• Yes. 

4 	Does Charlie love other people? 

• He has shown me love for other people through 

his actions. 

• Do you think Katie loves other people, too? 

• I would imagine so. 

And Leslie? 

A. 	Yes. 

• Do all of you love everyone in the world? 

A. 	I know I do. 

They can only speak for themselves. 
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1 Q 	Where do you get all this love, Sadie? 

Where did you.  get it? Where does it come from? 

• Where does it come from? 

Yes. 

A. 	I was born with it, as every child is born 

with it. 

• I am not trying to be facetious now, Sadie, 

but do you think it is possible, Sadie, that you can love 

someone so much that you can just love them to death? Is 

that possible? 

' MR. SHINN: Your Honor, I am going to object to that 

question. It is.ambiguous and unintelligible. 

THE; COURT: Sustained. 

MR. BUGLIOSI: Q 	Did Mr. Manson make love to you at 

Haight-Asbury? 

A. 	Once. 

• Would you explain the circumstances of his 

first making love to you? 

A.- 	We went for a walk and we left the brown house, 

and we walked to another place, and he Shoved me that this 

other place is where he was staying with some other people. 

And he asked me if I wanted to make love. 

And I loved to make love. I loved to make love 

way before I ever met Charlie. 

So I said, "Yes." 

And I took off my clothes. And there was a 
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mirror there. We were both standing in front of the 

mirror. 

And he asked me to look at myself. And I 

wouldn't look at myself. Then I would look at myself, then 

I wouldn't look at myself. 

He asked me what I thought about what I saw. 

And the whole thing was just far out. I had 

never experienced a man asking me to look at myself. 

And he asked me if I had ever thought about 

making love to my father. 

I said, "Sure." And, in fact, lots and lots of 

times I thought about making love to my father. 

And he asked me if I could.  

And I said, "No, that is wrong." And that is 

what was in my head. 

And he looked at what was in my head and what I 

said. 

And we just ended up making love, 

4 	Did he tell you that when he was making love to 

you that he wanted you to imagine that he was your father? 

A. 	That he wanted me to imagine he was my father? 

Yes. 

A. 	I don't believe those were the words that were 

used. 

He said, "Imagine you are making love to your 

father." 
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And I did. 

4 	Did he tell you then that he wanted you to think 

that he was your father as you were making love to him? 

A. 	He didn't tell me anything, per se, direct toll 

5 
me. 
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4 	Did he indicate that to you, that he wanted you 

to feel that he was your father as you were making love? 

A. 	Not that he wanted me to feel that he was my 

father. Just to imagine that I was making love to my father. 

And as I was making love with him, I imagined 

him to be my father. 

la 	He didn't ask you to do that? 

A. 	He didn't ask me. 

I just told. you. The words came: "Imagine you 

aremaking love to your father." 

4 	Oh, he did tell you to imagine that you were 

making love to your father? 

A. 	Okay, Vince. 

4 	No. I am asking you. I am not arguing with you. 

A. 	I am telling you what happened. 

• Go ahead. 

A. 	There was a conversation concerning: HaVa you 

ever felt or thought about making love to your father? 

And I said; "Yes, a lot of times." 

He said, "Well, have you ever imagined you were 

making love with your father?" 
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And he said, "Well, try it." 
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Q 	All right. 

A 	Something to that effect, word for word. It 

was a long time ago, Vince. 

Is Charlie the only man you have ever met, 

Sadie? 

A 	The only man I have ever met? 

Yes, have you ever met any men other than_ 

Charles Hanson? 

A 	Yeah, he's the only man I ever met. 

I notice you have an X on your forehead, Sadie, 

when did you put that X on your forehead? 

A 	The day? 

When was that? 

A 	The day I put• it on my head? 

Yes, do you know when that was? 

A 	No, I don't remember the day. 

Q, 	Why did you put the X on your forehead, Sadie? 

A. 	Because I wanted to. 

Why did, you want. to? 

A - Why? 

Yeg. 

Why did I want to put an. X on my forehead? 

(Pause.) Why? Because I wanted to. 

I know that, Sadie, but I'm asking you. why 

did you want to? 

It is a simple question. I cannot 
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	_2_3,386 	  

make it any more simple than that, can I? 

IL 	Can you? 

0, 	Not that I can think of, Sadie. 

A 	Okay. 

1.1 	Why did you want to put that X on your forehead? 

A 	To show that I am crossed out of your system. 

During the course of the trial we had asked -- 

I had asked, Katie had asked, Leslie had asked and Charlie 

had asked to be allowed to defend ourselves. 

.We were all denied. We were all told we were 

inadequate. I was told I was inadequate. 

Q 	Did you place the X on your forehead as soon 

as you were told you could not represent. yourself? 

A 	No. 

In fact -- 

A - It took me a while to go through the changes 

of actually putting it there. 

The change that made you put the X on your 

forehead was that Charlie the day before put an X on his 

forehead, right? The next day you put an x on your fore-

head? 

A 	Correct. 

Did Charlie: s putting an X on his forehead 

have anything at all to do with your putting an X on your 

forehead? 

A 	Anything at all? 
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Yes. 

A 	I am. but a reflection. 

ra, 	Of Charlie? 

A 	Of love. 

And Charlie is love, of course, right? 

Yes, 

And God is also love, right, Sadie? 

A 	God is everything I see; love is everything I 
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see. 

Q Is Charlie God? 

A 	Is Charlie God? 

Q Yes. 

A 	Ask Charlie. 

What do you think about it? 

A 	What do I think about it? 

Q asking you for your opinion now. 

A 	opinion -- do I have any opinions? 

I. can think up some opinions if you would like 

me to think up soma opinions. 

Do you think Charlie is God, Charlie Mnson is 

God? 

A 	Do I think Charlie Manson is God? I think he 

is a man, a very strong man, and he is full of love. 

And God is also full of love; right? 

God is love. 

Is Charlie love? 
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A 	Yes. 

9, 	Are Charlie and God the same? 

A 	Are Charlie and God the same? 

Q 	Yes. 

A 	Itis your question, Vince, to me Charlit4 kinuriem 

is a man. Be is a strong man. He stands in what he 

believes to be right. 

Q 	'What is your child's namr., Sadie? 

A 	ZeZoZoZe Zafrack. 

9, 	Did Charlie deliver your baby? 

A 	15 girls, four or five guys and Charlie  holed 

to deliver the baby. 

Q. 	Charlie vas kind of a micFaife for your baby/ 

A 	Be was there. The midwives were all of tbs 

girls. 

Charlie vas just tbNre. Z had bout cid) 

girls ha,Iding ze daring the actual 

Charlie asked you on to go to Zratil Avtd gt.At 

a cocanat for bin, 5adiel 

A 	Brazil, Rio laniero, Idon/t kavoler.art 

w-2.„ but heeakedme aad I was going to, 

AmAyl= Imre va your -ow 	6E ttA 

vemealt. yz=? 

2127 Larivt. v.ottez. 
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A 	When he told me, it sounded like a lot of fun. 

So you were about to do it for Charlie, weren't 

you? 

A 	For me, not for.Charlie, for me. It sounded 

like a good experience. 

You were not going to eat the coconut, were you? 

A 	I may have eaten a lot of them wheal got 

there, I don't know. 

But the coconut was for Charlie, right? 

A 	If Katie had asked me to get one I would have 

gotten it for her. 

If you asked me to get one I would get it for 

you. 
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23090  

WhO gave you the name Sadie Glutz? 

• That came about over some identification. 

I was getting some 1.D. and I was thinking up 

some new name for myself, and I had some big long sexy name, 

and everyone was getting names, 

And Sadie Glutz came to me between an old ex-

convict and Charlie. 

• Sadie Glutz came to you. between -- 

A. 	Between the two of them, they just looked at me 

and said, "You are Sadie Mae Gluts." 

4 	You mean that Charlie and this ex-convict said, 

"You are Sadie Mae Glutz" at the same time? 

L At the same time, no. They were talking. They 

were discussing and I had this big name and I said the name 

I Wanted, and they laughed. 

q 	But Charlie gave you the name Sadie Gluts, isn't 

that right, Susan? 

A. 	Charlie named me Sadie and the other man, named me 

Gluts, and I liked it so I took it on. 

4 	Since that time you have gone by the name of 

23 
4 	So Charlie has given you the name you go by now, 
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right? 

A. 	Okay. 

21 Sadie, right? 

I have, yes. 

Is it true? 
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Did Mr. Manson ever oall himself the devil, 

A. 	In my presence? 

4 	Yes. 

A. 	I believe the words he used were "all hell will 

break loose when the devil gets loose." 

4 	But did he say that he is the devil? 

A. 	I don't know if those are the exact words. That 

is in my head. 

Did he say he is the devil? I don't think 

ever heard him say he was the devil. 

4 	Did Charlie tell you -.- strike that. 

When did Charlie tell you that all hell would 

break loose when the devil was -- what was it? 

A. 	"Got loose," 

4, 	When the devil got loose? 

A. 	It was in a song that was sung, 

By Charlie? 

A. 	Everyone was singing it. 

4 	This was Charlie's song, right? 

A. 	Charlie just sings. 

4 	Right, but he sings words. Words come out of his 

mouth, right? 

A. 	Sure, 

4 	And this was a song he was singingl those were his 
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Did he tell you-what he meant when he ate that?.  

A. 	I never asked him. The song came and i went. 

ci 	What were those words again? 

A. 	Something about, "All hell would break. loose when 

devil got loose," something like that. 

I don't even know if those were the exaat words, 

Vince. That is what is in my mind right now. 

Did Charlie ever gall himself Satan? 

A. 	Not in My presence. 

41 	You are sure about that? 

A. 	Yes. 

4 	Did you ever call Charlie the soul?  

Did I ever call him the soul? 

Yes. 

I might have said he's got a lot of sou 

Did you ever call him the soul? 

'stifled at the Grand dui in th 

our attention to Page 16 o 

uat r d It to yourself 
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bench? 

MR. KAN 	: Yes, your Honor, may WE ch the 

THE COURT: For what purpose? 

MR. KANAREK: In connection with this Lnte;:rgation, 

your Honor. 

THE COURT: Very well. 

(The following proceedings were had at the 

bench out of the hearing of the jury.) 

THE COURT: All right. 

MR. KANAREK: Your Honor, this is 	would your 

Honor read -- I think your Honor will recognize 

HR. BUGLIOSI: It is just impeachment of her testimony 

MR. KANAREK: It is not impeachment. 

MR. BUGLIOSI: She said that Charlie did call himself-- 

THE COURT: Let's hear from Mr. Kanarek. 

MR. KANAREK: It is my position that this is inad- 

missible, your Honor, it is inadmissible under several 

different bases. 

'THE COURT: Get to the point. 

MR. KANAREK: That is why I asked for the hearing 

yesterday. This is an Aranda-Bruton kind of thing. 

These are in connection with the context of 

this case, where what Ht. Bugliosi has put on concerning 

Mr. Manson, obviously these are extrajudicial statements. 

It purports to be in the nature ,really, of 

a confession. 
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u,en he starts stating M. X,,Ins.'n 

is the 	1.7nether he calls it 	achment, 	that 

is my position, 4z7 =atter how much 	x1-1 

that jury is going to use this azainst 	Nrc,ns,,n, anci 

object on the grounds of due process 	ause of the 

Fourteenth Amendment. 

Denial of fair trial, and denial of a fair 

penalty phase, denial of all of the rights set out in 

Aranda-Bruton and all of those cases. 

I once again move for en evidentiary hearing 

11 	outside the presence of the jury where Mr. Bugliosi would 

12 	then go through with this witness and see what she is going 

13 	to say and/or in the alternative that we have the kind of 

conference we had in chambers in connection with Roni 

Howard and Virginia Graham, where we go through this Grand 

16 Jury transcript. 

17 	 To fail to do that would be a clear violation 

18 of the equal protection clause under the Fourteenth 

19 Amendment. 

We did that in connection with Roni Howard and 

those matters. 

MR. BDGLIOSI: This is clearly admissible, your 

Honor, as impeachment. There is no question about it. 

She said Manson never called himself the 

devil, or Satan, and here her testimony at tLe GI and Jury 

is the exact opposite of that. 

4 	 ay 
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Mr. Kay has a paragraph here, imQtdentally, 

your .Honor, from Green vs. California. 

MR. KAY: Yes, your Honor, last nigher I found the 

answer to this problem we were talking about 	Eruton and 

Aranda. 

I will direct the Court to the opinion in 

California vs. Green where it discusses Bruton, and 

basically says if the co-defendant takes the stand and 

testifies, it is all right to impeach her extrajudicial 

statements even if it implicates another defendant. 

MR. BUGLIOSI: That was the issue we were concerned 

with yesterday, and apparently we have a paragraph right 

in point. 

THE COURT: Well, of course, this case does not 

hold that. 

MR. KAY: That is the United States Supreme Court 

talking. 

MR. BUGLIOSI: Pretty powerful dictum. 
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COURT: 	ire Breen opihIcm ;..„:.;ientil-1, en, t.ie, 

Bruton opinion, simply said the bruton opinion 	to 

signify that no confrontation problex wodia 	ben involved 

if the codefendant had talen the stand ah6 

MR. BUGLIOSI: That's correct. 

THE COURT: It does not hold that; neither did Bruton. 

It is just one opinion commenting on another opinion. 

MR. BUGLIOSI: There is no authority apparently saying 

I cannot do it, and the only language that ae .J.0 have is this 

very powerful dictum on the part of the United States 

Supreme Court. 

If there were contrary authority, in other wordu,. 

a case in point, that is one thing. 

But apparently there is an absence of authority 

one way or tne other, and in the absence of authority, when 

you come out with powerful dictum like this, the Supreme 

Court of the United States -- 

THE COURT: Well, in reviewing Bruton, California vs. 

Green, and the cases cited to you last night, that 1970 

Georgia case, I concluded that there is no legal impediment 

to going back into the'Grand Jury testimony now for both 

impeachment and for substantive purposes, in view of the 

fact this defendant has now taken the stand and testified. 

MR. KAY: I think that is what the United States 

Supreme Court is saying in their dictum on the Green case. 

I think they are saying exactly what your honor  

has indicated. 
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COURT: The defendant is now on ti: 	Leatify- 

ing, and she is supject to as riGoriw a cro63-eamintioa as 

any counsel cares to ;make. 

MR, B 	 onor,UGLIOSI: Thank you, your i 

MR, KANAREK: Your Honor, if I clay, I would like to 

suggest to the Court that the problem is not resolved by 

this approach. 

The United States Supreirie Court merely aays 

that certain things are permissible based upon what is 

brought before it. 

Now, Johnson -- the Johnson case is still the 

California Supreme Court case, and because the United States 

Supreme Court rules in the Green case or makes this state-

ment in the Green case, does not mean that the California 

Supreme Court cannot interpret and decide the extent of what 

we call "Sixth Amendment rights," what they may be in 

California. 

As a matter of fact, in the Green case they 

talk about various states having various different degrees 

of -- 

THE COURT: I am aware of that, Mr. Kanarek. 

MR. KANAREK: The point is it is my position that 

what your Honor is doing is violative not only of the Sixth 

Amendment of the United States Constitution as protected by 

the due process clause of the Fourteenth, but it is viola-

tive of our California law, because of the interpretation 
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put on the Evidence (ode by the Johnson case. 

ThE COURT! Of course, the Johnson case 4443 	3eu on 

erroneous premises, So the United States 	pre.r. Cvurt hold. 
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M. IC,IvAREK: 	y well, your Lcr;or. 

Your Honor is the one to rul k 10 my 

12 

6 

17 

position that the Evidence Code and Johnson 

good law in California. 

MR. KAY: No. 

MR. UNARM: You have to look at each case. 

TEE COURT: The Evidence Code is 1235 in this 

contest, which allows the evidence in both for Lapeachment 

and for substantive purposes. 

MR. XARAREK: If you make a balance, your Honor, 

the prejudicial value far outweighs any probative value. 

Purportedly, all this is for is impeachment, 

and the prejudicial value to Mt. Manson outweighs -- 

THE COURT: I don't agree. 

I think what is occurring here, what appears 

to se to be occurring, is that the defendants are trying 

to create their own error by this approach. 

AR. UNARM I have not used the Grand Jury 

transcript, your Honor. 

THE COURT: I don't think there is any impediment 

to this witness now testifying or the prosecution examin-

ing her on her Grand Jury statements, in light of the 

fact of what has occurred so far. 

MR.BUGLIOSI: I imagine prior inconsistent statements 

too, not just the Grand Jury, your Honor. 

THE COURT: The objection is overruled..  
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(Whereupon all counsel return to their 

respective places at the counsel table and the following 

proceedings occur in open court within the presence and 

hearing of theAury0 

MR. BUGLIOSI: 	a 	Sadie, at the Grand Jury on 

December the 5th, 1969, did you give these answers to 

these questions: 

"Q 	Did Mr. Manson call himself the devil 

at all? 

"A 
	

Yes, he did. 

Did he call himself Satan? 

"A 
	

Yes. 

Did he call himself Soul? 

"A 	I understand your question. I want 

to make certain because I don't want to say he 

did if he didn't. 

"Q 	Yes. that is exactly what I want you 

.to do, Susan. Think before you answer. 

"A 	know I have called him the Soul." 

Did you give those answers to those questions? 

A 	Yes. 

Q 	Do you believe that Charles Manson, Sadie, is 

the second coming of Christ? 

A 	Vince, I have seen Christ in so many people 

in the last four or five years, it is hard for me to say 

which one exactly is the second coming of Christ. 
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